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ACTA PLE NÚM. 3/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 26 DE 
MARÇ DE  2002 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 DE MARÇ DE 2002 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-sis de març de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
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Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
 
 
No excusa: 
 
Sr. Miguel López Sánchez 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 1.- Ratificar l’acord de la Comissió de Govern que a continuació 
s’indica: 
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 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació,  
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Comissió de Govern, com a conse-
qüència de la seva urgència, en la sessió que s'especifica, el text literal del 
qual és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 20 de febrer d’enguany 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA D’INTERIOR, COMERÇ I COMUNICACIÓ  
 
 - Comparèixer en el període d’exposició pública en el projecte de 
Reglament d’accés, promoció i mobilitat de les policies locals, i formular 
davant del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya,  al·legacions 
i suggeriments als efectes de millorar el seu contingut.   
 
 
 “Vist que en data 28 de gener de 2002 es va publicar en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya l'Edicte de 17 de gener de 2002 del 
Departament d'Interior de la Generalitat de Catalunya el projecte de reglament 
d'accés, promoció i mobilitat de les policies locals, 
 
 Atès, que d'acord amb el que preveu l'article 64 de la Llei 14/1989, 
de 14 de desembre, d'organització i procediment i règim jurídic de 
l'Administració de la Generalitat de Catalunya i l'article 86 de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
procediments comú, està sotmès a informació pública durant el termini de 20 
dies naturals a comptar de l'endemà de la data de publicació d'aquest edicte 
en el Diari Oficial de la Generalitat, als efectes de poder ser examinat i poder 
formular, s'escau, les al·legacions que es considerin adients, 
 
 Atès l'informe emès pel Departament de Recursos Humans d'aquest 
Ajuntament que ha examinat l'esmentat projecte en coordinació amb la 
prefectura de la guàrdia urbana d'aquesta Corporació, del que es desprèn que 
hi ha preceptes que podrien ser millorats en el seus continguts i/o modificats 
per poder garantir fonamentalment el seu compliment, l'estabilitat de les 
plantilles de policies locals de les corporacions locals mitjanes i petites i reduir 
els costos en temps i econòmics que comporta la formació d'aquesta col·lectiu, 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa a la Comissió de Govern d'aquest Ajuntament, l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Comparèixer en el període d'exposició pública del projecte 
de decret esmentat en la part expositiva de la present resolució i formular 
davant del Departament d'Interior de la Generalitat de Catalunya les 
al·legacions i suggeriments que consten en el document Annex I de la present 
acord, als efectes de millorar el seu contingut. 
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 Segon.- Facultar a Antonio Balmón Arévalo, Tinent d'Alcalde 
d'Interior, Comerç i Comunicació, perquè en nom i representació d'aquesta 
Corporació presenti les al·legacions i suggeriments que figuren el que s'acorda 
en el punt anterior. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut del present acord al Ple 
Municipal als efectes del seu coneixement i ratificació.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que són al·legacions a un Reglament, i el que fem són 
consideracions sobretot a allò que afecta al procediment d’accés a funcionari 
per part de la policia local, i al tema de la mobilitat horitzontal. També es fa 
una certa reflexió en el tema de l’escola pel període tan llarg que han d’estar 
en ella i que aleshores impedeix cobrir de forma pràctica la plantilla de les 
policies locals. Aquestes són les al·legacions que nosaltres vam proposar     
 
  Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm.  989/02 de data  26 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5087/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 
959/2000, de 24 de febrer,  2966/2000, de 8 de juny i 2786/2001, de 16 de 
maig. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, de data 15 de gener d’enguany, es sol·licita el 
canvi del Vocal suplent, representant d’aquesta Entitat en el Consell 
Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5087/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de nomenar com a  Vocal suplent del Ple del Consell 
Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, 
en representació del Grup Municipal d’Iniciativa per Catalunya-Verds, a favor 
de la senyora Teresa Moreno Cantero. 
 
 Segon.- Deixar sense efecte el nomenament de Vocal Suplent a 
favor del senyor José Maria Romero Valverde, efectuat per Decret d’aquesta 
Alcaldia núm. 2966/2000, de 8 de juny. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat d’aquest Ajuntament, 
així com al President, Vice-president i Secretari del Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
interessades, als efectes escaients.  
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
   
 2.2.- Decret núm. 990/02 de data 26 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 d’abril de 
2000, amb el número 2233/2000 i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 
2961/2000, de 8 de juny, 3524/2001, de 18 de juny i 6551/2001, de 28 de 
novembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, de data 15 de gener d’enguany, se sol·licita el 
canvi de representants, titular i suplent, d’aquesta entitat en el Consell 
Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
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HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 2233/2000, de 26 
d’abril, en el sentit de deixar sense efecte el nomenament del Vocal titular, 
senyor Arnau Funes Romero i Vocal suplent, senyora Assumpta Lecha Millet, i 
nomenar  com a  Vocals titular  i suplent del Ple del Consell Assessor de la 
Gent Gran de Cornellà de Llobregat, en representació del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, als senyors Miguel López Sánchez i Josep 
Porcel Bueno, respectivament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
  
 2.3.- Decret núm. 991/02 de data 26 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre 
de 1999, amb el número 5736/99, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple i de la Comissió Permanent del Consell Municipal de 
Participació de Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat, modificat 
posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 988/2000, de data 25 de 
febrer,  2962/2000, de 8 de juny, 6072/2001, de data 13 de novembre i 
6553/2001, de 28 de novembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit  de la Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, de data 15 de gener d’enguany, es sol·licita el 
canvi de representants, titular i suplent d’aquesta Entitat  en el Consell 
Municipal de Participació de Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5736/99, de 26 de 
novembre, relatiu als membre del Ple del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, en el sentit de deixar sense efecte el 
nomenament dels vocals,  titular i suplent, senyors Felip Claramonte Candela 
i Josep M. Antó Boqué, nomenant en la seva substitució, com a titulars i 
suplent, respectivament de l’esmentada entitat, al senyor, Josep M. Antó 
Boqué i a la senyora Ascensión Rodríguez Almeida. 
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 Segon.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5736/99, de 26 de 
novembre, relatiu als membres que formen part de la Comissió Permanent del 
Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, 
en el sentit de deixar sense efecte el nomenament del senyor Felip Claramonte 
Candela, que serà substituït pel senyor Josep M. Antó Boqué, com a 
representant de l’esmentada entitat. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest Decret al Departament de Medi Ambient 
i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i 
Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de 
Llobregat,  als efectes escaients.  
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 
 2.4.- Decret núm.  992/02 de data 26 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 10 de febrer de 
2000, amb el número 595/2000, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat, modificat 
posteriorment per Decret de l’Alcaldia núm. 2763/2000, de 29 de maig. 
 
 Atès que mitjançant escrit  de la  Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, de data  15 de gener d’enguany, es sol·licita 
el canvi del vocal titular  que representa al seu Grup en el Ple del Consell 
Comunitari de Serveis Socials  de Cornellà de Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 595/2000, de 10 
de febrer, en el sentit de nomenar  com a  Vocal titular del Ple del Consell 
Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat, en representació del 
Grup Municipal d’Iniciativa per Catalunya-Verds, al senyor Miguel López 
Sánchez, en substitució del senyor Arnau Funes Romero. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de 
LLobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
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 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
  
 2.5.- Decret núm. 993/02 de data 26 de febrer 
  
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre 
d’enguany, amb el número 5086/99, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Municipal de la Cultura, modificat posteriorment 
per Decrets de l’Alcaldia número 5810/99, d’1 de desembre, 35/2000, de 12 
de gener i 2964/2000, de 8 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit  de la Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds de data 15 de gener d’enguany, es sol·licita  la 
modificació del nomenament del representant suplent d’aquesta entitat en el 
Consell Municipal de la Cultura de Cornellà de Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5086/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de nomenar com a Vocal suplent del Ple del Consell 
Municipal de la Cultura de Cornellà de Llobregat, en representació del Grup 
Municipal d’Iniciativa per Catalunya-Verds, a la senyora Elisa Rubio Moraga, 
deixant sense efecte el nomenament fet el seu dia a favor del senyor Ignasi 
Riera Gassiot. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 

 
  
 2.6.- Decret núm. 994/02 de data 26 de febrer 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 25 de febrer de 
2000, amb el número 1005/2000, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Comunitari de la Infància i l’Adolescència de 
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Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per Decrets 2965/2000, de 8 
de juny i 6552/2001, de 28 de novembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, de data 15 de gener d’enguany, es sol·licita el 
canvi de Vocal suplent, representant d’aquesta entitat en el Consell 
Comunitari de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 1005/2000, de 25 
de febrer, en el sentit de deixar sense efecte en nomenament del senyor Martí 
Miquel Méndez, i nomenar com a  Vocal suplent del Ple del Consell Comunitari 
de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat, en representació del 
Grup Municipal d’Iniciativa per Catalunya-Verda, a la senyora Gemma Funes 
Romero. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret a l’Institut Municipal d’Educació 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i Secretaria del 
Consell Municipal de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat, i a 
les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
  
 2.7.- Decret núm. 995/02 de data 26 de febrer 
 
 
 “Vist el Decret 3589/99, dictat per aquesta Alcaldia el dia 19 de 
juliol, pel qual es nomenen els Presidents delegats de les Comissions 
Informatives de caràcter permanent i específic, adscrivint-se a elles els Vocals 
corresponents. 
 
 Vist l’escrit presentat per la Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, en el qual demana el canvi de representant 
del seu Grup Polític en les Comissions Informatives de Planificació, Economia i 
Hisenda i de Serveis a la Persona. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
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HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret 3589/99, dictat per aquesta Alcaldia el 
dia 19 de juliol, pel qual s’adscrivia, entre altres, com a vocal de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, al senyor Miguel López 
Sánchez, i en la Comissió de Serveis a la Persona, al senyor Arnau Funes 
Romero, en representació del Grup Polític Municipal d’Iniciativa per 
Catalunya-Verds, en el sentit de substituir-los en la forma següent: 
 
• Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda: senyor Arnau 

Funes Romero, 
 
• Comissió Informativa de Serveis a la Persona: senyor Miguel López 

Sánchez. 
 
 Segon.-  Comunicar aquesta resolució als Presidents i als Regidors 
afectats, així com als Secretaris de les esmentades Comissions, pel seu 
coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució, en la pròxima 
sessió que tingui lloc.” 
 
 
                 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que els decrets 989/02, 990/02, 991/02, 992/02, 993/02, 994/02 
i 995/02, fan referència a substitucions que corresponen fer de cada formació 
política en funció dels seus criteris de les persones que els representen en 
diversos Consells Municipals. 
   
 
 Tot seguit se sotmeten a votació els decrets, i són ratificats per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 2.8.- Decret núm. 1116/02 de data 28 de febrer 
 
 
 “Vista la liquidació de despeses i ingressos de l’exercici 2001 del 
Pressupost de l’Ajuntament, elaborada de conformitat amb les regles 420, 421, 
423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració 
Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb l’article 93 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès que s’ha emès informe favorable per la Intervenció General 
d’aquesta Corporació. 
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 Atès que, en virtut d’allò que disposa l’article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a l’aprovació de la liquidació del Pressupost, 
pertany a l’Alcaldia-Presidència. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 2001, segons el resum següent: 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
 
 PREV.INICIAL/ PREV.DEFINITIVA/ RECAPTACIÓ LÍQUIDA/ 
CAPITOL MODIFICACIONS DRETS RECONEGUTS LÍQUIDS 
 PENDENT DE COBRAMENT 
 
I. IMPOSTOS DIRECTES 3.411.123.000 3.411.123.000 3.238.337.848 
 0 3.475.425.225 237.087.377 
II. IMPOSTOS INDIRECTES 140.000.000 140.000.000 232.171.833 
 0 233.595.805 1.423.972 
III. TAXES I ALTRES INGRESSOS 616.012.000 761.854.088 736.419.636 
 145.842.088 823.400.903 86.981.267 
IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 2.141.759.000 2.275.248.424 2.122.249.954 
 133.489.424 2.227.965.536 105.715.582 
V. INGRESSOS PATRIMONIALS 160.707.000 160.707.000 234.844.393 
 0 235.304.485 460.092 
TOTAL OPERACIONS CORRENTS 6.469.601.000 6.748.932.512 6.564.023.664 
 279.331.512 6.995.691.954 431.668.290 
VI. ALIENACIÓ D'INVERSIONS 0 0 0 
 0 0 0 
VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 131.154.000 350.590.296 133.594.875 
 219.436.296 279.648.791 0 
TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 131.154.000 350.590.296 133.594.875 
 219.436.296 279.648.791 0 
VIII. ACTIUS FINANCERS 177.000 2.541.902.167 176.595 
 2.541.725.167 176.595 146.053.916 
IX. PASSIUS FINANCERS 1.518.588.000 709.573.308 351.490.050 
 -809.014.692 351.490.050 0 
TOTAL OPERACIONS FINANCERES 1.518.765.000 3.251.475.475 351.666.645 
 1.732.710.475 351.666.645 146.053.916 
TOTAL PRESSUPOST 8.119.520.000 10.350.998.283 7.049.285.184 
 2.231.478.283 7.627.007.390 577.722.206 

 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 
 CRÈDIT INICIAL/ CRÈDIT DEFINITIU/ PAGAMENTS LÍQUIDS/ 
CAPITOL MODIFICACIONS OBLIG.RECONEGUDES LÍQUIDES 
 PENDENT DE PAGAMENT 
 
I. DESPESES DE PERSONAL 2.362.819.000 2.423.613.238 2.369.247.869 
 60.794.238 2.378.737.095 9.489.226 
II. DESPESES EN BÉNS I SERVEIS 2.389.690.000 2.522.337.203 1.791.250.140 
 132.647.203 2.254.808.108 463.557.968 
III. DESPESES FINANCERES 80.610.000 81.120.100 62.334.915 
 510.100 63.306.512 971.597 
IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 715.943.000 829.795.216 574.536.749 
 113.852.216 726.384.414 151.847.665 
TOTAL OPERACIONS CORRENTS 5.549.062.000 5.856.865.757 4.797.369.673 
 307.803.757 5.423.236.129 625.866.456 
VI. INVERSIONS REALS 2.194.777.000 3.527.145.340 1.211.262.370 
 1.332.368.340 1.514.336.478 303.074.108 
VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 56.611.000 555.611.000 32.745.097 
 499.000.000 32.745.097 0 
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TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 2.251.388.000 4.082.756.340 1.244.007.467 
 1.831.368.340 1.547.081.575 303.074.108 
VIII. ACTIUS FINANCERS 0 0 0 
 0 0 0 
IX. PASSIUS FINANCERS 319.070.000 411.376.186 406.745.356 
 92.306.186 411.311.602 4.566.246 
TOTAL OPERACIONS FINANCERES 319.070.000 411.376.186 406.745.356 
 92.306.186 411.311.602 4.566.246 
TOTAL PRESSUPOST 8.119.520.000 10.350.998.283 6.448.122.496 
 2.231.478.283 7.381.629.306 933.506.810 

 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 
 SALDO MODIFICACIONS I DRETS   PENDENT DE 
EXERCICI INICIAL ANUL.LACIONS RECONEGUTS NETS RECAPTACIÓ COBRAMENT  
 
1987 78.817 0 78.817 0 78.817 
1990 4.035.383 0 4.035.383 0 4.035.383 
1991 4.270.473 0 4.270.473 0 4.270.473 
1992 8.642.697 0 8.642.697 7.831.717 810.980 
1993 1.819.424 0 1.819.424 0 1.819.424 
1994 44.133.743 0 44.133.743 0 44.133.743 
1995 25.534.140 -386.505 25.147.635 0 25.147.635 
1996 18.078.132 0 18.078.132 308.766 17.769.366 
1997 16.487.718 -53.963 16.433.755 1.504.940 14.928.815 
1998 499.469.647 -1.565.173 497.904.474 392.222.407 105.682.067 
1999 205.687.327 -12.388.415 193.298.912 44.176.894 149.122.018 
2000 652.041.331 -56.681.387 595.359.944 347.369.964 247.989.980 
 
TOTAL 1.480.278.832 -71.075.443 1.409.203.389 793.414.688 615.788.701 

 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 
 
 SALDO  OBLIG.I PAGAMENTS  PENDENT DE 
EXERCICI INICIAL MODIFICACIONS ORDENATS NETS PAGAMENTS PAGAMENT  
 
1994 488.841 0 488.841 0 488.841 
1995 166.592 0 166.592 0 166.592 
1996 2.152.471 0 2.152.471 0 2.152.471 
1997 114.840 0 114.840 0 114.840 
1998 1.057.359 0 1.057.359 29.000 1.028.359 
1999 45.982.989 0 45.982.989 45.471.364 511.625 
2000 1.040.333.848 24.053.849 1.064.387.697 933.180.837 131.206.860 
 
TOTAL 1.090.296.940 24.053.849 1.114.350.789 978.681.201 135.669.588 

 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
 
DRETS RECONEGUTS NETS (+) 7.627.007.390 
OBLIGACIONS RECONEGUDES NETES (-) 7.381.629.306 
RESULTAT PRESSUPOSTARI (=) 245.378.084 
DESV.POSITIVES DE FINANÇAMENT (-) 294.867.722 
DESV.NEGATIVES DE FINANÇAMENT (+) 486.955.056 
DESPESES FINANÇADES AMB ROMANENT DE TRESORERIA (+) 744.046.869 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (=) 1.181.512.287 
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f) Romanent de Tresoreria. 
 
1. DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT (+) 945.263.842 
DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICI CORRENT 577.722.206 
DEL PRESSUPOST D'INGRESSOS, EXERCICIS TANCATS 615.788.701 
D'ALTRES OPERACIONS NO PRESSUPOSTARIES 43.505.945 
MENYS-SALDOS DUBTÓS COBRAMENT 254.552.196 
MENYS-INGRESSOS REALITZATS PENDENTS D'APLICACIÓ DEFINITIVA 37.200.814 
2. CREDITORS PENEDENTS DE PAGAMENT (-) 1.549.624.500 
DE PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICI CORRENT 933.506.810 
DE PRESSUPOST DE DESPESES, EXERCICIS TANCATS 135.669.588 
DE PRESSUPOST D'INGRESSOS 27.240.208 
DE RECURSOS D'ALTRES ENTITATS PÚBLIQUES 93.592.755 
D'OPERACIONS NO PRESSUPOSTÀRIES 365.926.842 
MENYS-PAGAMENTS REALITZATS PENEDENTS D'APLICACIÓ DEFINITIVA 6.311.703 
3. FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA (+) 4.835.382.907 
ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (=) 4.231.022.249 
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT 452.104.574 
ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 3.778.917.675 
 
g) Romanents de crèdit. 
 
 1. Compromesos ............................................. 838.197.625,-Pts. 
 2. No compromesos ........................................ 2.131.171.352,-Pts. 
  ---------------------------- 
 TOTAL ....................................... 2.969.368.977,-Pts.  
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’exercici de 2001. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, d’acord 
amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que aquest tema ja vam tenir ocasió d’exposar-ho 
amb bastant detall  a la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda.  
 
 Els ingressos corresponents a ingrés corrent i operacions de capital, 
en el cas de l’Ajuntament en el 2001, han estat ingressos per valor de 
7.627.007.390,- pessetes. 
 
 Quant al conjunt de les despeses -tant d’operacions corrents com 
d’operacions de capital-, han estat de 7.381.629.306,- pessetes, tancant 
l’exercici 2001 amb un lleuger superàvit pressupostari de 245.378.084,- 
pessetes. 
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 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.9.- Decret núm.  1117/02 de data 28 de febrer 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació (IME) número 82/02 de data 27/2/2002 , d’elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del Pressupost de 
l’IME de 2001. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de l’IME, corresponent 
a l’exercici de 2001, segons el resum següent: 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 
Capítol                                   Prev.inicial/                            Prev.ddefinitiva/                           Recaptació liquida/ 
                                                        Modificacions                  Drets reconeguts líquids                     Pendent de cobrament 

I.   Impostos directes                                 0  0  0   
                                         0                             0                                        0 
II.  Impostos indirectes                             0     0             0  
                                                                 0        0                                          0 
III. Taxes i altres ingressos       101.689.000                            101.689.000                                      67.614.991 
                                         0                              91.900.229        24.285.238 
IV. Transferències corrents       161.981.000                            161.981.000       101.622.979 
                                         0                            183.407.070                81.784.091 
V.  Ingressos patrimonials            1.500.000                                1.500.000        4.889.785 
                                   4.889.785               0 
  Total operacions corrents          265.170.000                               265.170.000          174.127.755  
                                                                      0                                   280.197.084                                           106.069.329 
  VI. Alienació d'inversions                        0                                                0  0 
                                         0                                             0                           0 
VII. Transferències de capita         7.611.000                                  7.611.000                           0 
                                          0                                              0                           0 
Total operacions de capital             7.611.000                                7.611.000                           0 
                                          0                                              0                           0 
VIII.  Actius financers                                 0                              21.408.000         0 
                          21.408.000                                              0                           0 
IX.  Passius financers                                 0                                              0                           0 
                                          0                                              0                           0 
Total operacions financeres                         0                                 21.408.000                                        0 
                           21.408.000                                              0                           0 
TOTAL PRESSUPOST                272.781.000                             294.189.000                                        174.127.755 
                           21.408.000                              280.197.084                                 106.069.329 
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b) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercici corrent. 
 
 
Capítol                               Crèdit inicial/                   Crèdit definitiu/           Pagaments líquids/ 
                                         Modificacions     Oblig.reconegudes liquides      Pendent de pagament 
 
I.  Despeses de personal    77.562.000     178.401.000   172.412.307 
                               839.000           172.620.588       208.281 
II. Despeses en béns i servei   71.093.000                 76.733.000                    52.110.786 
      5.640.000                  64.619.315                    12.508.529 
III. Despeses financeres                   0      0                0 
                 0               0                              0 
IV. Transferències corrents     16.515.000   29.226.000     27.050.792 
                         12.711.000.    28.679.855     1.629.063 
Total operacions corrents       265.170.000   284.360.000     251.573.885 
                         19.190.000  265.919.758    14.345.873 
VI. Inversions reals                   7.611.000   9.829.000   5.526.013 
                            2.218.000  7.649.250    2.123.237 
VII. Transferències de capital                 0                       0   0 
                                          0                       0                                     0 
Total operacions de capital        7.611.000          9.829.000      5.526.013 
                            2.218.000            7.649.250                  2.123.237 
VIII.  Actius financer     0       0        0 
                                          0  0        0 
IX. Passius financers                              0     0        0 
                                          0        0                                 0 
Total operacions financeres                     0                            0                             0 
                                          0             0                               0 
TOTAL PRESSUPOST            272.781.000          294.189.000                  257.099.898 
                           21.408.000            273.569.008                 16.469.110 
 
 
c) Estat de liquidació del pressupost d’ingressos, exercicis tancats. 
 
 
Exercici             Saldo         Modificacions i                   Drets          Recaptació           Pendent de 
                        Inicial            anul.lacions   Reconeguts nets                                       cobrament 
   1993       84.294                    0                84.294                      0              84.294 
   1994     174.215                    0               174.215                      0            174.215 
   1995     258.205                    0               258.205                      0            258.205 
   1996       50.774                           0                 50.774                      0              50.774 
   1997           1.126.768                    0            1.126.768                      0         1.126.768 
   1998              104.477           - 8.167                         96.310                               0                    96.310 
   1999               95.615                  -35.065                         60.550                               0                    60.550 
   2000        87.989.394            -123.108                  87.866.286               82.388.280                5.478.006 
 
TOTAL        89.883.742                -166.340                  89.717.402               82.388.280                7.329.122  
 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de despeses, exercicis tancats. 
 
Exercici            Saldo            Modificacions         Oblig.i pagaments        Pagaments   Pendent de 
                      Inicial             ordenats.nets                                                                   pagament 
  1990   1.111.231                             0                     1.111.231                       0     1.111.231 
  1996        19.285                             0  19.285                        0          19.285 
  2000 16.924.305                             0                  16.924.305         16.161.128        763.177 
 
TOTAL 18.054.821                               0                  18.054.821         16.161.128    1.893.693 
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e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
Drets reconeguts nets (+)            280.197.084 
Obligacions reconegudes netes                                                               273.569.608 
Resultat pressupostari (=)                         6.628.076 
Desv.positives de finançament (-)                        0 
Desv.negatives de finançament (+)                             0 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+)                                  13.385.388  
Resultat pressupostari ajustat (=)                                                   20.013.464 
 
f)  Romanent de Tresoreria  
 
1. Deutors pendents de cobrament (+)                    84..293.679 
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent                  106.069.329 
Del pressupost d'ingressos, exercici tancat                      7.329.122 
D'altres operacions no pressupostaries                         925.000 
Menys-Saldos dubtós cobrament                      3.506.141 
Menys-ingresos realitzats pendents d'aplicació definitiva                    26.523.631 
 
 
2. Creditors pendents de pagament (-)                     -25.047.204 
De pressupost de despeses, exercici corrent                   -16.469.110 
De pressupost de despeses, exercicis tancats                     -1.893.693 
De  pressupost d'ingressos                                    0 
De recursos d'altres entitats públiques                                    0 
D'operacions no pressupostaries                     -6.684.401 
Menys-Pagaments realitzats pendenst d'aplicació definitiva                                     0 
 
 
3. Fons liquids a la Tresorería (+)        106.762.881 
 
Romanent de Tresoreria (=)                                              166.009.356 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançament afectat                            0 
Romanent de Tresoreria per a despeses generals            166.009.356 
 
 
g) Romanent de crèdit totals                              20.619.992 
 1. Compromesos                          2.394.178 
 2. No compromesos      18.225.814 
 
 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l’Institut Municipal d’Educació (IME)  de l’exercici de 2001. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat Autònoma, 
d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 



 17

 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, com 
a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per manifestar que hi ha hagut uns ingressos globals de 
280.197.084,- pessetes i unes obligacions reconegudes netes o despeses 
globals de 273.569.608,- pessetes,  tancant també amb un petit superàvit de 
6.628.076,- pessetes.  
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.10.-  Decret núm. 1118/02 de data 28 de febrer 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència del Patronat Municipal de 
l’Emissora Ràdio Cornellà número 7/02 de data 28 de febrer del 2002, d’elevar 
a aquesta Alcaldia-Presidència per a la seva aprovació la liquidació del 
Pressupost del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de 2001. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s’ha elaborat de 
conformitat amb les regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de juliol 
de 1990, en relació amb l’article 93 del Reial Decret  500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 De conformitat amb allò que disposa l’article 173 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà, corresponent a l’exercici de 2001, 
segons el resum següent: 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercici corrent. 
 

       Prev.inicial/             Prev.definitiva/ Recaptació líquida/ 
Capitol   Modificacions      Drets reconeguts 

líquids 
Pendent de 
cobrament 

    
I. Impostos directes 0 0 0 

 0 0 0 
II. Impostos indirectes 0 0 0 

 0 0 0 
III. Taxes i altres ingressos 10.606.000 10.606.000 11.464.877 

 0 11.464.877 0 
IV. Transferències corrents 17.438.000 17.438.000 17.378.000 
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 0 17.378.000 0 
V. Ingressos patrimonials 25.000 25.000 176.933 

 0 176.933 0 
Total operacions corrents 28.069.000 28.069.000 29.019.810 

 0 29.019.810 0 
VI. Alienació d'inversions 0 0 0 

 0 0 0 
VII. Transferències de 
capital 

0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 
VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions financeres 0 0 0 

 0 0 0 
TOTAL PRESSUPOST 28.069.000 28.069.000 29.019.810 

 0 29.019.810 0 

 
 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 

 Crèdit inicial/ Crèdit definitiu/ Pagaments líquids/ 
Capitol Modificacions Oblig.reconegudes 

líquides 
Pendent de pagament 

    
I. Despeses de personal 20.874.000 20.505.000 20.105.088 

 -369.000 20.491.967 386.879 
II. Despeses en béns i 
serveis 

6.110.000 6.479.000 5.998.206 

 369.000 6.217.423 219.217 
III. Despeses financeres 0 0 0 

 0 0 0 
IV. Transferències corrents 0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions corrents 26.984.000 26.984.000 26.103.294 

 0 26.709.390 606.096 
VI. Inversions reals 0 0 0 

 0 0 0 
VII. Transferències de 
capital 

0 0 0 

 0 0 0 
Total operacions de capital 0 0 0 

 0 0 0 
VIII. Actius financers 0 0 0 

 0 0 0 
IX. Passius financers 0 0 0 

 0 0 0 
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Total operacions financeres 0 0 0 
 0 0 0 

TOTAL PRESSUPOST 26.984.000 26.984.000 26.103.294 
 0 26.709.390 606.096 

 
 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d’Ingressos, exercicis tancats. 
 
 

 Saldo Modificacions i              Drets   Pendent de 
Exercici Inicial Anul.lacions reconeguts nets Recaptació cobrament 

      
 0 0 0 0 0 

TOTAL 0 0 0 0 0 

 
 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats 
 
 

 Saldo  Oblig.i 
pagaments 

 Pendent de 

Exercici Inicial Modificacions ordenats nets Pagaments Pagament 
      

2000 883.645 0 883.645 827.731 55.914 
TOTAL 883.645 0 883.645 827.731 55.914 

 
 
e) Resultat pressupostari de l’exercici. 
 
Drets reconeguts nets (+) 29.019.810 
Obligacions reconegudes netes (-) 26.709.390 
Resultat pressupostari (=) 2.310.420 
Desv.positives de finançament (-) 0 
Desv.negatives de finançament (+) 0 
Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 0 
Resultat pressupostari ajustat (=) 2.310.420 
 
 
f) Romanent de Tresoreria. 
 
1. Deutors pendents de cobrament (+) 62.925 
Del pressupost d'ingressos, exercici corrent 0 
Del pressupost d'ingressos, exercicis tancats 0 
D'altres operacions no pressupostaries 62.925 
menys-Saldos dubtós cobrament 0 
menys-Ingressos realitzats pendents d'aplicació 0 
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definitiva 
2. Creditors penedents de pagament (-) 1.519.592 
De pressupost de despeses, exercici corrent 606.096 
De pressupost de despeses, exercicis tancats 55.914 
De pressupost d'ingressos 0 
De recursos d'altres entitats públiques 0 
D'operacions no pressupostàries 857.582 
menys-Pagaments realitzats penedents d'aplicació 
definitiva 

0 

3. Fons líquids a la Tresoreria (+) 5.214.823 
Romanent de Tresoreria Total (=) 3.758.156 
Romanent de Tresoreria per a despeses amb 
finançament afectat 

0 

Romanent de Tresoreria per a despeses generals 3.758.156 
 

 
 Segon.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General del Patronat Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà de l’exercici de 
2001. 
 
 Tercer.- Donar compte del present decret i de l’expedient de 
liquidació a l’Ajuntament Ple a la primera sessió que es celebri, de conformitat 
amb allò que disposa l’article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del pressupost del Patronat 
Municipal de l’Emissora Ràdio Cornellà a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma, d’acord amb l’article 174.5 de la Llei 39/1988.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que en aquest cas hi ha hagut unes obligacions 
reconegudes netes de 29.019.810,- pessetes i unes despeses de 26.709.390,- 
pessetes, tancant la Ràdio amb 2.310.420,- pessetes de resultat positiu. 
  
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 3.- Aprovar definitivament la creació del servei i  el Reglament 
d’ús i normativa interna de les instal·lacions destinades al Servei Públic 
Local de pràctica de l’esport del Tennis i esports similars, en terrenys de 
propietat municipal en el Sector-Ribera Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’ acord del Ple de data 20 de desembre del 2001, mitjançant el 
qual es va aprovar l’ inici del expedient  per la creació del servei públic local 
d’instal·lacions  per la pràctica de l’esport del tennis i esports similars en 
terrenys de propietat municipal en el Sector-Ribera Serrallo de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Vist que al mateix acord  s’aprovava inicialment el Reglament d’ús i 
normativa interna de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local  de 
pràctica de l’esport del Tennis i esports similar en terrenys de propietat 
municipal en el Sector Ribera-Serrallo. 
 
 Atès que l’esmentat expedient ha estat exposat al Tauler d’Anuncis 
d’aquest Ajuntament, pel termini de 15 dies, així com publicat  el 
corresponent anunci d’exposició al públic de l’expedient durant 30 dies en el 
Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la Generalitat. 
 
 Atès que  havent finalitzat la informació pública, no s’ha presentat 
cap al·legació  a l’aprovació inicial de l’esmentat Reglament d’ús. 
  
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’ Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar definitivament el Reglament d’ús i normativa 
interna de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local de pràctica de 
l’esport del Tennis i esports similars en terrenys de propietat municipal en el 
Sector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.-  Procedir a la publicació íntegra del Reglament d’ús i 
normativa interna de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local de la 
pràctica de l’esport del tennis i similars, en el Sector Ribera-Serrallo de 
Cornellà de Llobregat, al Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, a efectes de la seva entrada en vigor als 15 dies, de 
la seva publicació.  
 
 Tercer.- Comunicar el present acord als departaments de Cultura, 
Relacions Ciutadanes, Esports, Cooperació i Solidaritat, a Secretaria General i 
la Intervenció Municipal.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que ja es va aprovar inicialment el 
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Reglament i la Normativa que regirà la instal·lació destinada al servei públic 
local de l’esport del tennis, en la zona Ribera-Serrallo. S’ha produït tot el 
procediment de publicació i exposició pública, i no hi ha hagut cap al·legació 
ni cap esmena i, per tant, es presenta a la seva aprovació definitiva. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que sempre que hi ha un 
tema relacionat amb Ribera-Serrallo, jo mantinc la meva posició, i per tant, 
voto en contra per les raons que ja he explicat moltes vegades. 
 
 A part d’això hi ha algunes coses del Reglament que es presten a 
algun dubte, o entenc que les coses es podrien fer d’una altra manera. 
 
 Per una banda, el punt quart, quan diu “el pagament pels usuaris, 
si s’escau, és preceptiu amb anterioritat a l’inici de l’activitat”, o sigui que no 
és sempre, que podia haver-hi la possibilitat que no fos així. 
 
 El punt cinquè diu que “l’accés de públic per presenciar les 
competicions esportives que es facin a l’espai esportiu ha de tenir caràcter 
gratuït”. Que vol dir?. Que això no serà per presenciar cap activitat esportiva?, 
per passejar allà o veure com la gent està “pelotejant”, però no cap 
competició?. Jo dubto molt que les competicions esportives siguin gratuïtes. A 
més a més, a partir del punt, després de gratuït, diu “a excepció”, i penso que 
l’excepció seran totes. 
 
 El punt novè penso que no és suficient quan diu que si hi ha alguna 
alteració de l’ordre o alguna cosa d’aquest tipus, s’informarà immediatament 
al Regidor d’Esports, i penso que també hi havia de ser a les autoritats 
competents en matèria de seguretat si hi ha una qüestió d’ordre públic. 
 
 En el tema dels usuaris, continua manifestant el Sr. Flórez, quan 
diu “deure dels usuaris”, i quan es refereix a entitats que hagin tingut 
autorització per ser activitats d’entitats o col·lectius, hi ha una sèrie 
d’obligacions que jo no discuteixo que no estiguin, però sembla que tota la 
responsabilitat en qüestions d’assegurances i del que pugui passar, en cas 
d’accident, és competència d’elles, i l’empresa o la Federació Catalana de 
Tennis en aquest cas,  no té cap responsabilitat. Però com que aquí es refereix 
a activitats que una entitat hagi demanat i siguin en espai públic, les 
competències són diferents en les que l’Ajuntament tingui o les que tingui 
l’empresa?. Si les entitats que facin activitats han de tenir el seu segur, això 
serà en la part pública?, i si és en la part privada?. Ara mateix hi ha una sèrie 
d’instal·lacions que sí que estan en una part privada, no?, i aquestes 
continuaran estant, no?. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no 
li ha quedat molt clar això dels preus dels usuaris com i on es marcaran. Es 
marcaran aquí amb les ordenances cada any?, no sé si parlem d’una 
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Comissió, i qui formarà part d’aqueixa Comissió?. Això és el que m’agradaria 
saber, els preus que hauran de pagar els ciutadans/nes de Cornellà. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar en primer lloc que vol tornar a repetir que aquest 
punt com l’altre només parlen de l’espai públic, ja que allò que és avui l’espai 
privat on estan desenvolupant les seves activitats la Federació Catalana de 
Tennis té la seva regulació. 
 
 Nosaltres estem parlant de l’espai públic, i per tant, quan parlem de 
l’espai públic, per això fem primer un Reglament que és la creació del servei, i 
el Reglament diu el que diu, i només afecta a les activitats que es faran al 
servei públic, que és on donarem la concessió. 
 
 Per tant allò que passi dintre de les instal·lacions privades de la 
Federació Catalana de Tennis, és una cosa que ja resoldrà la Federació 
Catalana de Tennis. 
 
 Allò que passi en l’espai de servei públic està regulat, i és evident 
que els preus que siguin vigents hauran de ser aprovats per part d’aquest 
Ajuntament. 
 
 Pren novament la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en el tema dels drets 
dels usuaris diu: “utilitzar les instal·lacions de l’espai esportiu”. Això vol dir 
que l’espai esportiu i el material esportiu del que  estiguin dotades puguin ser 
utilitzades, no?. Per tant, a l’única cosa que tindran dret és a la pista, per què 
quin material més hi haurà aquí?. 
 
 Novament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per contestar al Sr. Flórez, i dir que compren la seva confusió, 
però en tot cas, en el següent punt hi ha una sèrie de coses que en l’oferta 
s’apunten, però aquí no hi ha cap confusió, ja que aquí el que regulem és el 
servei públic, i el que el dóna dret com a usuari són les pistes que estan 
afectades i es realitzaran per a servei públic.  
 
 El senyor Ignacio Flórez pregunta, i el material?, assenyalant el Sr. 
Balmón: no, no, el material del que disposen les pistes, i el que estigui allí, el 
que sigui. El Reglament no pot definir-ho, perquè el que ho defineix 
posteriorment és el plec de condicions i el Reglament és quelcom més genèric. 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
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senyor Ignacio Flórez Barrón; i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 4.- Adjudicar la concessió administrativa de la construcció i 
explotació d’instal·lacions destinades al servei públic de practica de 
l’esport del tennis i esports similars, en terrenys de propietat municipal 
situats al sector Ribera-Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
  

 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 

Objecte del contracte : Concessió administrativa de la construcció i 
explotació de instal.lacions destinades al servei públic de pràctica 
de l’ esport del Tennis i esports similars en terrenys de propietat 
municipal, situats al Sector Ribera-Serrallo. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació :Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
Naturalesa : Contracte de Gestió de Servei Públic 

 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 
1 FEDERACIÓ CATALANA DE TENNIS. 

 
  

 Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a Federació 
Catalana de Tennis, per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i 
complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present procediment, realitzant determinades observacions a la oferta 
presentada pel licitant i que es considera convenient recollir en el present 
acord. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
  Primer.- Adjudicar a  La Federació Catalana de Tennis, el 
contracte de concessió administrativa de la construcció i explotació de 
instal·lacions destinades al servei públic de pràctica de l’esport del Tennis i 
esports similars en terrenys de propietat municipal, situats al sector Ribera 
Serrallo, amb estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-
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Administratives aprovat   pel Ple de data 20 de desembre de 2001, i  a la seva 
oferta. 
 
 Segon.- L’adjudicació es fa conforme a l’oferta presentada per la 
Federació Catalana de Tennis, quan al cànon proposat, i es fa conforme a les 
consideracions proposades per la Mesa de contractació recollides en l’acta 
número 3  de valoració de les ofertes de 21 de març de 2002, que s’incorporen 
al present acords   i haurà  de ser notificada conjuntament amb l’acord als 
interessats. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 50.818,58  
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de 
conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Cinquè.- Notificar la present resolució al Departament de 
Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, al Departament de Cultura, Relacions 
Ciutadanes, Esports, Cooperació i Solidaritat,  la Intervenció Municipal, així 
com a  l’adjudicatari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió  Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que es va aprovar el Plec de 
Condicions Administratives i Tècniques, per a la licitació de la concessió 
administrativa d’aquest espai i només s’ha presentat una oferta que és l’oferta 
de la Federació Catalana de Tennis. Aquesta oferta –com l’altre dia vaig 
comentar- ha millorat tant la part d’espais on desenvolupar la pràctica de 
l’esport del tennis, com la inversió prevista com a mínim, i el seu avantprojecte 
està al voltant d’una inversió de tres-cents vint milions de pessetes. 
 
 Pel que  respecta al cànon mantenen la mateixa prestació 
econòmica que està prevista en el plec, i diria que allò que és més important 
ressaltar és tot allò que afavoreix al municipi en referència  a obrir i ampliar la 
seva activitat destinada a les escoles, per una banda, i també la seva prestació 
tècnica d’intentar que aquesta ampliació a la banda escolar permeti també que 
la part més tècnica, més d’entrenament i de pedagogia de persones de Cornellà 
que  els hi agradi el tennis, ells també  prestaran tota la seva part tècnica, per 
a facilitar a aquestes persones que puguin desenvolupar -en la mesura del que 
correspon-, la seva activitat. 
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 Hem de recordar que aquest terreny està més o menys valorat en 
uns trenta/trenta-cinc milions de pessetes, i que només de la prestació que 
rebem pel cànon al cap de cinquanta anys, ja recuperen aquesta inversió, però 
a més a més, l’Ajuntament, en el moment que torni a recuperar aquest espai, 
tindrà unes instal·lacions per un valor de gairebé uns quatre-cents milions de 
pessetes en aquell moment. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Balmón, creiem que és una 
operació interessant i positiva pel conjunt de la ciutat i també de la zona, però 
sobretot, perquè afectarà a molts usuaris i a moltes persones d’aquesta ciutat. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que quan vam discutir 
l’aprovació provisional, primer es va parlar d’un pressupost de les obres que 
era inferior al que després es va presentar aquí i que es calcula en tres-cents 
vint milions de pessetes, com a mínim, i en aquell moment,  vaig dir que 
l’Ajuntament contemplava aportar el 5,5%  d’aquell pressupost, i la resposta 
va ser en aquell moment, que no, que això es trauria. Però entenc que això es 
manté, i ara suposa el 5,5% d’un pressupost més elevat, ja que en aquell 
moment suposava uns onze milions de pessetes, i ara, amb aquest 
pressupost, suposa uns divuit milions. 
 
 Se m’ha dit que això serà en qüestions de permís d’obres i llicències 
i demés, però no deixa de ser una aportació a una entitat privada, d’élite i 
podem dir el que vulguem, però és així. A més a més, pregunto si es mantenen 
també els percentatges que s’havien donat en el primer moment d’aportació de 
la Federació Catalana de Tennis del 2% dels primers sis-cents mils euros, i del 
0,5 dels següents, això va ser el que s’havia aprovat i suposa en els primers 
sis-cents mils euros, uns dos milions de pessetes, i després, cada sis-cents mil 
més, mig milió de pessetes a l’any. 
 
 Malgrat tot el que es digui de què això comportarà beneficis, no 
discuteixo que algun benefici sí, però això comportarà més beneficis per a una 
altra gent que no pas per a Cornellà, perquè després veurem quin són els 
preus per poder tenir accés, i no només accés sinó entrenaments i tècnics al 
seu servei i altres coses més. M’agradaria que en el moment que es parli de 
preus, veure si hi haurà diferències de preus per a la gent de Cornellà i per a 
la gent de fora, i dubto molt que si venen jugadors de no sé on, com per 
exemple el Comitè Olímpic Internacional a través de la Fundació Solidaritat 
Olímpica oferirà a atletes d’altres països que vinguin aquí, no sé si això serà el 
mateix per a la gent de Cornellà o no serà el mateix, això és una cosa que ara 
la deixo aquí i ja veurem, però considero que en recuperar aquells divuit 
milions de pessetes la compensació que ha de donar la Federació Catalana de 
Tennis, doncs trigarem anys, no sé si se’n recuperarà alguna vegada però en 
principi hi ha cinquanta anys pel mig. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el senyor Antonio Balmón 
Arévalo, com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç 
i Comunicació, per manifestar que en la Comissió Informativa es va equivocar 
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en una qüestió però després en el Ple quan es va aprovar no es va equivocar, i 
és que es va retirar del plec de condicions la clàusula que parlava del tant per 
cent, i l’adjudicació de la concessió es fa sense aqueixa clàusula, però encara 
que estigués la clàusula tampoc importaria, perquè estem parlant d’una 
inversió de tres-cents vint milions i d’un terreny que en aquest moment està –
sinó recordo malament, perquè estic parlant de memòria- al voltant de trenta 
o trenta-cinc milions de pessetes, i estem parlant d’un cànon que només amb 
ell ja recuperaríem el valor, perquè es manté el mateix que estava previst en el 
plec. 
 
 Després també hi ha el creixement de l’oferta esportiva d’aquestes 
disciplines que afecten a moltes persones de Cornellà dels centres escolars. 
 
 No fa gaire, en el Cornellà Informa, vam treure un parell de pàgines 
explicant algunes dades que molts de nosaltres no coneixíem de vàries escoles 
de Cornellà que hi realitzaran activitats, i això s’incrementarà, i això, 
evidentment, és un benefici social. 
 
 Puc entendre que es discrepi d’algunes coses, continua manifestant 
el Sr. Balmón, però estem parlant d’un benefici social per a la gent de 
Cornellà, per a la pràctica esportiva, tant per a les  escoles com de les 
persones adultes, i diria que és un benefici totalment transparent. 
 
 A l’igual que com els nostres ciutadans van a altres instal·lacions 
que estan fora del municipi, es considera un poc il·lògic, primer de tot perquè 
és impossible legalment que pel fet de ser d’un altre lloc posis una altra quota, 
i crec que el que s’ha d’aconseguir són preus que siguin competitius i que 
permetin que aquests usos esportius siguin utilitzats, perquè és la pretensió, 
tant del concessionari, com la nostra de què siguin utilitzats majoritàriament 
per la gent de la ciutat.             
       
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta  dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i amb l’abstenció del Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  senyor Joan Tardà i Coma.  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 5.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 7/2002, 
del Pressupost del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, per crèdit 
extraordinari, amb càrrec al romanent de Tresoreria. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència número 8/02 de data 
11/03/2002 del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà, d’aprovació de 
modificació de crèdit per crèdit extraordinari amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria, per un import de 6.010 eur. 
 
 Vist l’informe favorable de la Intervenció Delegada del Patronat 
Municipal de Ràdio Cornellà. 
 
 Atès el que estableixen els articles 158 de la Llei 39/1988, 
Reguladora de les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 
del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per al 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
  El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm.  7/02, 
del Pressupost del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà,   per crèdit 
extraordinari amb càrrec al romanent de Tresoreria, que es proposa, d’acord al 
següent detall i resum per capítols 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                  Consignació                                            Consiganció 
Partida                Descripció                                            actual               Altes                 Baixes                    final 
 
28.431A0.21200 MANTENIMENT EDIFICIS             0          6.010               ------             6.010 
   
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                 Consignació                                             Consiganció                              
Partida         Descripció                                                  actual            Altes                   Baixes                       final 
 
28.87000 ROM.TRES.CRÈDIT EXTR.                    0         6.010                ------              6.010 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
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Estat de despeses 
 
 
Cap. II.- Desp. béns corrents i serveis ..................................6.010 
 
Estat d’ingressos 
 
Cap. VIII.- Actius financers ......  ..........................................6.010 
 
 
  Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que com a conseqüència del resultat 
del Pressupost que abans ha esmentat de la Ràdio hi ha un romanent, i per 
tant, per al manteniment de l’edifici de la Ràdio s’aplicaran sis mil deu euros, 
amb càrrec al propi romanent de la ràdio.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 6.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 8/2002, 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit, amb càrrec a baixes per 
anul·lació de despeses i romanent de Tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, pels 
quals no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, de les 
Àrees de Cultura, Relacions Ciutadanes, Esports i Cooperació i Solidaritat, 
Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, Planificació, Economia i Hisenda, Via 
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Pública, Manteniment i Serveis, Interior, Comerç i Comunicació i Joventut, per 
un import total de 77.613,68 eur. 
 
 Vista la proposta del Cap del Departament de Cultura, Relacions 
Ciutadanes, Esports i Cooperació i Solidaritat per tal de suplementar diferents 
partides pressupostàries i crear-ne de noves nominatives en concepte de 
transferències corrents del Departament de Cooperació i Solidaritat per un 
import de 161.760,92 eur., a càrrec del Romanent de Tresoreria i baixa per 
anul·lació de despeses. 
 
  Vista la proposta del Departament de Medi Ambient de creació 
d’una partida per poder fer front les despeses d’auditoria ambiental per un 
import de 12.020,24 eur. 
 
  Vista la necessitat de suplementar la partida d’incorporació 
d’equipaments esportius del Departament d’Urbanisme per import de 
114.192,30 eur. I altres partides pressupostàries de Via Pública, Manteniment 
i Serveis a càrrec del Romanent de Tresoreria per import de 203.972,05 eur. 
 
 Vista la proposta del Regidor de Treball, de creació de noves 
partides pressupostàries per tal de fer nominatives les subvencions del Pacte 
per l’Ocupació, per un import total de 28.247,56 eur. 
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

  Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 8/2002 per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul.lació 
de despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

                                                                                    Consignació                                            Consignació 

Partida Descripció                                              actual              Altes      Baixes                   final 
 

11.222A0.21402 REP.VEHICLES/POLICIA MPAL.(CR) 0 1.388,85 ------ 1.388,85 

11.222A0.2200002 MAT.OF.NO INV./VIA PÚBLICA (CR) 0 566,27 ------ 566,27 
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12.432B0.21204 ESCOMESES (CR) 0 224,11 ------ 224,11 

12.431B0.22750 C.P.S./MANTENIM.ASCENSORS (CR) 0 376,79 ------ 376,79 

12.442C0.2728 C.P.S./DEIXALLERIA (CR) 0 40.034,38 ------ 40.034,38 

13.431B0.21201 CONS.MANT.EDIFICIS(CR) 0 80,08 ------ 80,08 

13.431B1.2210802 PRODUCTES NETEJA (CR) 0 377,65 ------ 377,65 

13.432D0.21003 CONSERV.JARDINERIA (CR) 0 181,34 ------ 181,34 

13.432E0.2200002 MAT.OF.NO INV./MANT.(CR) 0 207,10 ------ 207,10 

13.511A0.21003 REP.VIES PUBLIQUES (CR) 0 80,28 ------ 80,28 

14.432B1.22718 ASSIST.TECNICA/VIA PUBL.(CR) 0 2.275,69 ------ 2.275,69 

21.121A1.16206 FORMACIÓ DEL PERSONAL (CR) 0 775,30 ------ 775,30 

23.121C0.21302 MANT.I REP.FOTOCOPIADORA (CR) 0 1.270,36 ------ 1.270,36 

23.121C0.2200102 LLIBRES I PUBLICACIONS (CR) 0 21,00 ------ 21,00 

23.121C0.2200002 MAT.OF.NO INV./S.GRALS. (CR) 0 10,41 ------ 10,41 

23.121C0.2220002 TELÈFONS (CR) 0 321,25 ------ 321,25 

23.121C0.21306 CONSERVACIÓ CENTRALETA (CR) 0 33,79 ------ 33,79 

23.121C0.22206 COMUNICACIONS POSTALS (CR) 0 580,37 ------ 580,37 

51.432A0.2200002 MAT.OF.NO INV./URBANISME (CR) 0 324,86 ------ 324,86 

51.432A0.2260509 DESPESES DIVERSES/URBAN. (CR) 0 2.494,05 ------ 2.494,05 

51.432A1.2260208 ANUNCIS OFICIALS/URBANIS. (CR) 0 1.470,90 ------ 1.470,90 

61.451D0.2260713 CORPUS (CR) 0 4.646,71 ------ 4.646,71 

61.451D0.2260711 REIS (CR) 0 2.808,43 ------ 2.808,43 

61.451A0.2200002 MAT.OF.NO INV./CULTURA (CR) 0 22,48 ------ 22,48 

61.451A0.2030002 LLOGUER MATERIAL CULTURA (CR) 0 985,39 ------ 985,39 

61.451A0.2260718 FUNCIONAMENT CULTURA (CR) 0 268,24 ------ 268,24 

61.451B0.2260545 MÚSICA (CR) 0 78,43 ------ 78,43 

61.451F0.2260602 EXPOSICIONS (CR) 0 399,66 ------ 399,66 

61.451D0.2260512 ACTIVITATS CULTURA (CR) 0 449,23 ------ 449,23 

61.453G0.2260509 EXPOSICIONS CASTELL (CR) 0 78,13 ------ 78,13 

61.451E0.2260543 ACTIVITATS BIBLIOTECA (CR) 0 223,58 ------ 223,58 

61.453G0.62304 ADQ.MAT.SALES EXPOSICIONS (CR) 0 4.448,42 ------ 4.448,42 

61.451E0.2200001 MAT.OF.NO INV./BIBLIOTECA (CR) 0 2.772,57 ------ 2.772,57 

62.463D2.2030002 LLOGUER MAT./REL.CIUTAD. (CR) 0 1.055,00 ------ 1.055,00 

63.452A0.2260508 DESPESES DIV./ESPORTS (CR) 0 153,10 ------ 153,10 

71.611A0.21305 MANT.FOTOC./INTERVENCIÓ (CR) 0 3,25 ------ 3,25 

75.911A0.46500 CONSELL COM.BAIX LLOBREG.(CR) 0 2.070,93 ------ 2.070,93 

81.454J0.2260509 VOLUNTARIAT JOVE (CR) 0 296,88 ------ 296,88 

81.454B0.2260501 ACTIVITATS LUDOTECA (CR) 0 3.758,42 ------ 3.758,42 

22.611A1.62602 ADQ.PROGRAMA GEST.TRIBUTARIA 0 90.151,82 ------ 90.151,82 

51.452C0.6010916 EQUIP.ESPORTIU (INC.01) 649.093,07 114.192,30 ------ 763.285,37 

14.431A0.6320118 REF.TORRE AMETLLER (INC.01) 174.293,51 120.202,43 ------ 294.495,94 

13.432D0.6010918 POU AIGUA CAN MERCADER  0 32.385,88 ------ 32.385,88 

14.422B1.6320115 REF.ESCOLES PÚBLIQUES (INC.01) 30.050,61 1.349,34 ------ 31.399,95 

14.432C0.62303 SENYALITZACIÓ SEMÀFORS 0 50.034,40 ------ 50.034,40 

91.444A2.46101 DIPUTACIÓ/AUDIT.MEDIAMBIENT. 0 12.020,24 ------ 12.020,24 

64.465A0.49111 HABIT.JOCOAITIQUE,ARAMBALA 
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 I TOROLA 12.020,24 24.040,48 ------ 36.060,72 

64.465A0.49107 TRANSFERÈNCIA ASSAMBLEA 

 PROV.PODER POPULAR HABANA 0 12.758,00 ------ 12.758,00 

64.465A0.49104 TERCERA FASE TRANSPORT 

 SANITARI LA HAVANA 18.030,36 6.010,12 ------ 24.040,48 

64.465A0.49112 MATERIAL CENTRES EDUCATIUS 

 PROV. LA HAVANA 0 30.050,61 ------ 30.050,61 

64.465A0.49115 SEGONA FASE HABITATGES 

 MUNICIPI MARIEL 0 28.800,50 ------ 28.800,50 

64.465A0.49106 TRANSFERÈNCIA 2ª FASE 

 POLIESP.MUN. JINOTEGA 0 36.060,73 ------ 36.060,73 

64.465A0.49116 TRANSFERÈNCIA MUNICIPI 

 NUEVA SAN SALVADOR 0 24.040,48 ------ 24.040,48 

64.465A0.49101 PROJECTES DE COOPERACIÓ 101.936,00 ------ 60.101,21 41.834,79 

73.322C0.48986 PACTE OCUPACIÓ/CC.OO. 0 9.616,19 ------ 9.616,19 

73.322C0.48985 PACTE OCUPACIÓ/U.G.T. 0 9.616,19 ------ 9.616,19 

73.322C0.48987 PACTE OCUPACIO/CONFEDERACIÓ 

 EMPRESARIS BB.LL. 0 6.010,12 ------ 6.010,12 

73.322C0.48924 PACTE OCUP./PRODICOR 2000 0 3.005,06 ------ 3.005,06 

73.322C0.48921 PACTE PER L’OCUPACIÓ 33.056,00 ------ 28.247,56 30.808,44 

 -------------------------------- 

 TOTAL 687.958,57 88.348,77 

 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                               Consignació                                                  Consignació 

Partida Descripció                                                    actual                 Altes          Baixes                  final 
 

71.87000 ROMANENT TRES./CREDIT EXT. 0,00 333.815,13 ------ 333.815,13 

71.87001 ROMANENT TRES./SUPL.CRÈDIT 0,00 265.794,67 ------ 265.794,67 

 ------------------ 

 TOTAL 599.609,80 

 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
DESPESES 
 
CAPÍTOL                                                                                      IMPORT 
I.- DESPESES DE PERSONAL 775,30 
II.- COMPRA DE BÉNS I SERVEIS 70.319,03 
IV.- TRANSFERÈNCIES CORRENTS 204.099,65 
VI.- INVERSIONS REALS 412.764,59 
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INGRESSOS 
 
CAPÍTOL                                                                                      IMPORT 
 
VIII.- ACTIUS FINANCERS 599.609,80 
 
  Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que apareixen un seguit de 
reconeixements de crèdit una mica més extens del que habitualment 
presentem per a regularitzar els pagaments que han quedat pendents de l’any 
anterior, i s’apliquen en pagament de l’exercici posterior donat que aquest any 
hem passat una circular per tots els departaments per tancar la comptabilitat 
un mes abans que finalitzés l’any, a fi i efecte de poder aplicar el canvi de 
programa que hi havia de regular la posada en marxa de la comptabilitat amb 
euros. Això, naturalment, va forçar a què molts departaments no van poder 
presentar totes les factures que tenien pendents de pagament i va quedar tota 
aquesta relació dels diferents departaments per diferents conceptes de crèdits 
reconeguts i no pagats en l’exercici 2001. 
 
 Pel que fa referència a aquest exercici hi ha la reassignació  de 
projectes de cooperació de la partida genèrica a projectes concrets, a 
Jocoaitique Arambala i Torola, la transferència a l’Assemblea del Poder 
Popular de l’Havana, la tercera fase del transport sanitari de l’Havana, 
material centres educatius de la província de l’Havana, la segona fase 
d’habitatges del municipi de Mariel, la transferència de la segona fase del 
poliesportiu municipal de Jinotega, i, la transferència municipal de San 
Salvador. 
 
 Aquesta seria la reassignació d’aquests cent un mil euros aplicats 
en els diferents projectes de cooperació que, com cada any, apliquem la 
partida pressupostària que correspon als projectes de cooperació, i també 
incorporem aquells projectes que no han pogut ser adjudicats en l’exercici 
anterior, però per a poder complimentar amb el compromís del 0,7, doncs no 
ho segreguem sinó que ho tornem una altra vegada a dotar sumat en el 
pressupost previst de l’exercici 2002. 
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 Pel que fa referència al tema del Pacte per a l’Ocupació es proposa 
la reassignació nominativa en els integrants del Pacte que són Comissions 
Obreres, UGT, i es reassignen els recursos per al funcionament del Pacte. 
 
 Això fa un total de 687.958,57 euros en altes, i financiants en 
baixes de 88.348,77 euros, i amb càrrec al romanent de Tresoreria 599.609,80 
euros.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
   
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 7.- Aprovar inicialment, el projecte d’obres de primer 
establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat 
per l’Arquitecte Sr. Alvaro Siza per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, dotat amb un pressupost de 22.254.491,01 euros, Impost 
sobre el Valor Afegit inclòs. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. Alvaro Siza 
per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un 
pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil quatre-cents 
noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs. 
 
  Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, la qual manifesta  que: 
 

“El projecte està emplaçat a una parcel·la de superfície 40.160 m2, 
ubicada al sector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, amb el 
llindes següents al nord amb l'avinguda del Baix Llobregat, al sud 
per vial de nova creació paral·lel al Cinturó del Litoral, a l'est pel 
carrer Sorral del Riu i a l'oest per un vial de nova creació paral·lel 
a la tanca  dels Instituts  Joan Miró i Miguel Martí i Pol. La 
qualificació urbanística de la citada parcel·la d'acord al PGM/76 i 
el Pla Especial d'Assignació d'Usos del subsector Ribera-Serrallo, 
es d'equipaments esportius. 
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   El Centre de superfície construïda 28.323,6 m2, ocupa una 

superfície en planta de 12.104,5 m2 i es desenvolupa a tres nivells 
(planta baixa més dos plantes pis, amb una planta subterrani on 
s'ubiquen les galeries d'instal·lacions). El Centre esportiu està 
constituït per tres grans mòduls (Àrea aquàtica, Pavelló multiusos 
i   zona  de Fitnéss-Gimnàs i administrativa, que poden funcionar 
de manera independent. L'accés al complex per al públic es 
realitza  a traves d'una gran plaça, amb lleugera pendent, des de 
l'avinguda del Baix Llobregat i des del carrer Sorral de Riu. Esta 
gran plaça comunica directament amb el vestíbul d'entrada al 
centre, ubicat a la planta primera, i des del qual es accedeix a 
través d'un gran corredor a les diverses zones. En aquesta planta  
està  la zona administrativa del Centre i una zona reservada per 
un futur restaurant/bar que disposa d'un accés independent 
directe des del carrer.  

 
  L'àrea aquàtica, situada a la zona sud del complex a la planta 

baixa, compta amb dues piscines: una climatitzada amb una 
làmina d'aigua de 892 m2 i una altre exterior de 1567,3 m2, amb 
els corresponents vestuaris on també es troba una zona d'aigües 
(banys de vapor, jackusi i saunes).  

 
 Durant  l'estiu les   dues  piscines   funcionen de  forma  unitària 

ja que es comuniquen a través d'unes grans obertures 
(corredisses) de vidre. L'accés a l'àrea aquàtica es realitza 
directament des del vestíbul d'entrada al Centre mitjançant 
escales i ascensors. 

 
  El pavelló multiusos amb una capacitat per espectacles esportius 

de 2278 espectadors que es pot ampliar a 3808 per altre classe 
d'espectacles. Està constituït per quatre graderies, una d'elles 
mòbil, i porta incorporat tots els serveis necessaris pel seu 
funcionament independent de la resta del Centre. L'accés del 
públic es realitza des del vestíbul principal del Centre, ara bé, per 
el cas de competicions importants i/o altre classe d'espectacles 
està dotat d'entrades independents, d'acord a la normativa, 
situades a la planta baixa i a les quals s'accedeix directament des 
del carrer sorral del Riu. El programa funcional del pavelló es 
desenvolupa en tres nivells: planta baixa (pista, serveis per els 
esportistes i entrades independent pels grans esdeveniments) 
planta primera (por on accedeix el públic a les grades amb tots els 
serveis necessaris) i planta segona (zona de premsa i zona de 
serveis). 

 
  El gimnàs/fitness, de superfície 1401,6 m2. es desenvolupa en 

dues plantes (primera i segona), amb accés independent a través 
del vestíbul d'entrada i està comunicat amb les instal·lacions 
annexes a la piscina (zona d'aigües), compartint vestuaris. 
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  El projecte compleix la Llei  de promoció de l'accessibilitat i 

supressió de barreres arquitectòniques. El projecte està 
estructurat en cinc grans apartats: Estructures; Arquitectura; 
Instal·lacions elèctriques, telecomunicacions i seguretat activa, 
Instal·lacions hidràuliques; i Instal·lacions i equipaments mecànics 
de HVAC; cadascú d'aquest grans blocs incorpora memòria 
descriptiva i constructiva, amidaments, pressuposts, i plec de 
condicions i plànols (generals i de detall). El resumen de 
pressupost inclou totes les apartats, afegint la partida de seguretat 
i salut de tot el projecte. 

 
  Ara bé, es tracta d'un projecte molt complex, i com a tal s'ha 

contractat una assistència tècnica a una enginyeria (Master) per 
realitzar un estudi en profunditat de totes les instal·lacions a nivell 
de dimensionat, normativa a aplicar i sistemes emprats d'estalvi 
energètic i de preus. Del citat estudi, es dedueix, que tot i estar 
complert d'acord al ROAS, per les característiques de l'obra i del 
seu pressupost seria necessari d'incorporar al projecte 
documentació complementària, que facilitarà l'execució del mateix. 
Es tracta de documentació que no modifica cap document de 
l'expedient (preus, amidaments, memòria, plànols i plec de 
condicions tècniques), són concrecions de detall, que es  poden  
incorporar a l'expedient, aprovant-les, a l'hora de l'aprovació 
definitiva del mateix.  

 
  El termini  d'execució de les obres serà  de 2 anys i el contractista 

haurà de garantir les obres per dotze mesos més i disposar d'una 
segurança, mínima, de risc a l'obra de 1 milió d'euros (1.000.000, 
euros), i tenir una classificació empresarial dels grups:  grup C 
subgrups 2 i 3 i categoria f; grup I subgrup 9 i categoria e;  i grup 
J subgrup 2 i categoria e. 

 
  Es tracta d'un projecte d'obres de primer establiment, d'acord a 

l'article 12.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova 
el Reglament d'obres, activitats i serveis del ens locals. El projecte 
redactat per l'arquitecte Alvaro Siza, tal i com estableix l'article 34 
del citat Decret, està complert i es pot procedir a l'aprovació inicial 
del mateix. Abans de l'aprovació definitiva s'haurà d'aprovar 
l'estudi de seguretat i salut que s'incorporarà a l'expedient tècnic.” 

 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
Municipal, 12.2 i 24 del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, així com el Real 
Decret Legislatiu 2/2000, 16 de juny, d’aprovació del text refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques.  
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
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Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS   
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de primer 
establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per 
l’arquitecte Sr. Alvaro Siza per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, dotat amb un pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-
quatre mil quatre-cents noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 
euros), Impost sobre el valor afegit inclòs. 
 
               Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’Edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions.  
 
 Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin recaigut 
al·legacions, reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al 
projecte, aquest s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’arquitecte Sr. Alvaro Siza, i al 
Departament de Contractació i Patrimoni, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 

 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que el projecte preveu que es farà una piscina coberta 
de 852m2,  que no serà olímpica, hi haurà una piscina descoberta de 1.567m2, 
un poliesportiu que tindrà una capacitat de 2.278 seients en competicions i al 
voltant de 4.000 en espectacles amb quatre grades, una d’elles mòbil per a 
substituir aqueixa grada per l’escenari en espectacles. Hi haurà una zona de 
gimnàs-fitness de 1.400 m 2, i una zona complementària d’aigües on hi haurà 
una doble instal·lació de jacuzzi, de banys turcs i similars. 

 Tot això està previst realitzar-ho en un termini inferior a dos anys, i 
tot això és el que hem vingut dient que es faria, un equipament esportiu per a 
la ciutat que permeti –entre d’altres coses- que els nens i els no tan nens, no 
hagin d’anar a nedar fora de la ciutat com està passant avui en casos que 
superen les dues mil persones. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, independentment de 
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les postures que han manifestat des de sempre respecte a aquest problema, 
ara es referirà a qüestions de caràcter tècnic. 
 
 El dia de la presentació vaig manifestar la meva oposició a algunes 
qüestions que, des del punt de vista tècnic, té la instal·lació, i vaig dir allí –i ho 
repeteixo- que l’ús de la piscina com a piscina d’oci -perquè no té cap altre 
objectiu no pot tenir-ho per les característiques-, sí que pot donar un servei a 
molta gent, i no a la gent que ha d’anar per prescripció mèdica o per aprendre 
a nedar fora de Cornellà, sinó que per a això, per l’oci. Amb la qual cosa crec  
que això podria ser una bona solució si la piscina de Millàs es dedica única i 
exclusivament per a aquesta altra faceta, per a la d’aprendre, per als qui vagin 
per prescripció mèdica, i crec que allò que completaria una instal·lació 
completa per a Cornellà seria cobrir la piscina de Can Mercader on tindríem 
una piscina olímpica per a competicions, tant de natació com d’altres esports 
d’aigua. 
 
 Però a més, la piscina de Can Mercader té un ús ara reduït, ja ho 
sabem que tres mesos a l’estiu, però quan la piscina del Parc Esportiu estigui 
funcionant, la piscina  de Can Mercader quedarà totalment infrautilitzada,  
únicament que per a gent que sàpiga nedar molt bé i que vagi allí a nedar, 
però ningú anirà amb els seus nens allí, tenint l’altre lloc. Per tant, aqueixa és 
una instal·lació que si ja estava infrautilitzada, ara hi estarà mes, i això, crec 
que ho comprendreu, perquè una altra cosa és que compartiu, o que digueu 
que amb el temps es pugui fer una altra cosa, però això ho vaig manifestar i 
torno a manifestar que ho considero una qüestió molt important. 
 
 Hi ha una altra qüestió, continua manifestant el Sr. Flórez, que 
sembla un absurd des del punt de vista esportiu i és que, a més d’un pavelló 
que tindrà unes condicions dignes  -que no les tenim ara per a la pràctica de 
l’esport-, per a la presència d’aficionats, no entenc com no té aqueixa 
instal·lació una pista auxiliar al costat, com la té la pròpia de Can  Carbonell o 
qualsevol perquè això amb la quantitat d’equips que té només el Club de 
Bàsquet Cornellà, però aquí no se’n diu que això sigui només això, ja que pot 
haver handbol, o pot haver volei-bol, i pot haver altres equips de bàsquet que 
hi poden competir. 
 
 Per tant, això és de vital importància, i sé que el dia que vaig dir 
això en la presentació, el Sr. Alcalde em va dir que els pressupostos no 
arribaven. I la veritat, una pista descoberta per a entrenar només, allò que 
suposa encara que sigui un pressupost de, com a mínim, tres mil set-cents 
milions de pessetes, em sembla que és una ridiculesa, per tant, crec que això 
és un element molt important. I després quan vam acabar m’ho deia el 
President que això era una qüestió que ells reclamaven, i jo considero que això 
és un element que no s’ha tingut en compte, que no s’ha anat més allà que a 
la gran infraestructura. 
 
 Finalment el tema de l’energia torno a repetir que per molt sistema 
d’aprofitar-la de nit per fer gel i tot el que vulgueu, no utilitzar res més que  
energia tèrmica solar per a la zona de dutxes i altres em sembla que no té res 
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de futurista ni de sostenible. Sé que escalfar una piscina és molt difícil, però 
que no s’hagi tingut en compte consum elèctric i posar plaques solars. Aquí 
posem sempre la imatge pel davant del que és pràctic, però hem de pensar en 
demà, no només hem de pensar en el dia d’avui en què tot quedi molt bé i que 
a la gent li agradi molt com deia l’arquitecte que des del Cinturó quan passi la 
gent ho veurà, doncs molt bé, però no té per què ser lleig, encara que  s’utilitzi 
un altre tipus de font energètica. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup ha donat suport des del principi a aquest projecte i els hi ha 
agradat, ja que és un projecte molt maco, i que serà en benefici dels 
ciutadans/nes de Cornellà 
 
 Tots hem reclamat al llarg dels anys que hi havia persones que 
tenien que marxar de la ciutat per fer piscina quan teníem lloc i espai per fer-
ho, i vull  pensar que això que apunta el Sr. Flórez de què les altres piscines 
quedaran d’alguna manera relegades, no passarà. Can Mercader a l’estiu no 
està de cap de les maneres infrautilitzada perquè està plena i espero que les 
persones que vivim en la zona propera a aquesta piscina puguem ficar el peu. 
 
 Crec que això ho necessitava Cornellà i nosaltres des d’un principi 
hem donat suport a aquest projecte que espero i desitjo que sigui en benefici 
de la ciutadania de Cornellà, no dels esportistes d’élite, ja que també em 
complau que Cornellà vagi assolint aquests nivells i que els esports de tennis i 
de paddel i altres siguin del gran públic, no només de certes persones. 
Cornellà està agafant grans nivells de vida,  ja era hora, ja ens tocava, ja que 
no tot han de ser revolucions. 
 
 En allò que sí que estic d’acord amb el Sr. Flórez i ho comparteixo, 
és això de l’energia solar. Es podria intentar que  al menys la il·luminació de 
les pistes es pogués fer amb plaques o amb energia solar, perquè crec que 
anem camí d’això, perquè sabem els problemes elèctrics que hi ha i no estaria 
de més que s’intentés meitat i meitat. 
 
 Pren novament la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que vol donar les gràcies a la Sra. Espinosa i dir-li que mai tindrà 
la introducció del paddel el nivell de la introducció de la cura dels bonsaits, 
però bé, alguna cosa quedarà, i en tot cas, gràcies per la valoració que fa del 
projecte. 
 
 Nosaltres intentem construir la ciutat per a les persones, és a dir, 
quan es parla de la pedra,  aquesta només té sentit si és perquè la utilitzi les 
persones, perquè la pedra per la pedra no té cap sentit, al menys des de la 
nostra forma de veure la ciutat, i, en aquest sentit, nosaltres estem 
convençuts de què suposa un salt en el nivell de qualitat del nostres 
equipaments esportius, sense cap dubte, i que suposarà, -entre d’altres coses- 
que Cornellà doni un servei de més qualitat a les persones que ho demanden, 
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ja que sabem que hi ha molta gent que marxa fora de Cornellà a fer fitness, i 
aquestes persones tindran en la seva ciutat un servei de qualitat que -si ho 
desitgen- ho podran utilitzar. 
 
 Ja sabem tots que Millàs està hiper saturada i no tenim una piscina 
d’estiu de qualitat per permeti que les persones que no poden sortir durant 
l’estiu, pugin gaudir d’una piscina en la seva ciutat amb un tipus de servei 
d’aigua que avui es presta perquè en aquest moment –ens agradi o no- es 
porta més la làmina d’aigua que la piscina de tipus estàndard. 
 
 Sí que hem fet un gran esforç en matèria de sostenibilitat, i si no es 
vol reconèixer dons bé, però primer de tot, la profunditat de la piscina suposa 
estalviar la meitat de l’aigua en relació a una piscina tradicional, i això s’ha de 
reconèixer, s’ha de dir que és veritat, que les dimensions i profunditat de les 
piscines que heu decidit suposa utilitzar la meitat d’aigua que una piscina 
olímpica convencional. I això s’ha fet amb criteris. 
 
 Segon tema, els tancs d’aigua de pluja, ja que l’aigua de pluja la 
recollirem i l’emmagatzenarem, i seran els tancs contra incendi que 
permanentment haurem de tenir  disponibles, i, en tercer lloc escalfarem 
l’aigua sanitària amb energia solar, i això és el més avançat que s’està fent 
avui en el nostre país, sense cap dubte. I això dels bancs de gel, és una forma 
de veure el consum elèctric des d’un punt de vista de sostenibilitat. Sempre hi 
haurà qui defensi que il·luminem les pistes pel sol i que no s’utilitzi energia, -
ja ho sabem- però s’ha de reconèixer que s’ha fet un esforç de sostenibilitat. 
 
 Quan l’escolto parlar de l’equipament tinc la sensació de què li està 
costant molt contenir-se per a votar a favor, perquè abans de la piscina deia 
que estava molt bé que sigui perquè la gent, i en tot cas, Sr. Flórez allò que sí 
que sé és que se’n penedirà de no votar a favor perquè aquest és un projecte 
que serà un gran projecte per a la gent de Cornellà i que serà un projecte que 
la gent utilitzarà molt. 
 
 Vam dir en un principi, que faríem un equipament esportiu per a la 
gent, i va haver gent en aquell moment, que deien que faríem pisos i que 
especularíem, i nosaltres sempre vàrem dir que faríem un equipament 
esportiu, i l’equipament esportiu gairebé  després de tres anys ja té projecte i 
espero que abans de dos anys estigui construït, encara que tampoc ho puc 
garantir en aquest moment. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que a les objeccions que 
ell ha plantejat, no li ha respost, perquè ha dit que el tema de la piscina i el 
tema del gel, i vull dir que no s’estalviarà energia, s’estalviarà diner perquè 
l’energia de nit és més barata, però energia no, i aquest és un element molt 
important a tenir en compte, que costarà igual fer el gel amb energia de dia o 
de nit, per tant, no costarà igual econòmicament, però des del punt de vista 
del consum, sí. 
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 He dit i ho vaig dir en la presentació que a mi l’estil de piscina em 
convencia si això es complementa amb l’altre, per a tenir un complex a 
Cornellà que cobreixi totes les facetes i necessitats, i no has dit absolutament 
res del tema de la pista auxiliar, imprescindible, i el tema de l’energia solar 
fotovoltàica és el més avançat, no la tèrmica, i, a més la tèrmica  només és per 
a una petita fracció, per al tema de la dutxa. 
 
 Estic defensant des de sempre una altra qüestió, que la carretera 
que es farà suposa el primer pas per a destruir o per acabar amb una altra 
pastilla de terreny del poc que li queda a Cornellà, i en això anirem una 
darrera l’altra. Per tant, mai donaré la meva conformitat a això que s’ha fet, i 
sobretot al que es farà  a posteriori, i molt menys deixaré de lluitar i de 
defensar el que hem defensat des de sempre. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que el tema de la pista auxiliar, ja ho vaig contestar, és a dir, 
en el disseny conjunt està previst que quan l’Ajuntament ho cregui 
convenient, consideri que això és una prioritat, que es pugui fer i guardarà 
perfecta harmonia  amb el conjunt. Jo no crec que sigui imprescindible, 
encara que és convenient tenir-la, però el problema és que hem tractat  també 
tractar de reduir costos, ja que són molt elevats.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
 8.- Rectificar d’ofici les errades materials existents a l’acord 
municipal d’aprovació de determinats fulls d’apreuament corresponents a 
l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació conjunta del Polígon 2 
del Pla Especial d’Assignació d’Usos del Subsector Ribera Serrallo, i 
elevar-ho a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació. 
 
 DICTAMEN 
  
 “Vist el Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, promogut i tramès per 
aquest Ajuntament i aprovat definitivament per la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona en sessió celebrada el dia 15 de novembre de 2000. 
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 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient, posant de 
manifest que: 
 
 “En data 15 de novembre de 2000 la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona aprovà definitivament el projecte d’expropiació pel sistema de 
taxació conjunta de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial 
del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat. Posteriorment s’ha 
detectat l’existència d’errors materials en els fulls de valoració de les finques 
que tot seguit es relacionen, i tal i com resta palès en els nous fulls 
d’apreuament formulats pels tècnics de l’empresa G.P.O., encarregada 
d’efectuar les esmentades valoracions: 
 
FINCA NÚM. 62-B 
En aquesta finca es troba una caseta de 9 metros quadrats amb ús de traster 
que per error no es va incorporar al full d’apreuament. 
 
S’ha formulat un nou full d’apreuament corregint aquest error, és a dir, 
incloent la valoració de la caseta, essent el total de la indemnització de set-
centes dinou mil quatre-centes setze pessetes. 
 
FINCA NÚM. 76 
Aquesta finca es trobava conreada sense que s’haguessin valorat els conreus. 
La titularitat dels conreus correspon als senyors que tot seguit es relacionen 
amb indicació de la superfície explotada per cadascun: 
 
Josep Casals Vedri  5.000 m2  
Joan Ruiz Balaguer  3.800 m2 
Rafael Varea Mendoza    800 m2. 
 
En base a aquestes dades i al tipus de conreu de cadascun s’han formulat els 
corresponents fulls d’apreuament, segons els quals la indemnització que 
correspon al senyor Rafael Varea Mendoza ascendeix a la quantitat de tres-
cents vuitanta-quatre euros amb seixanta-cinc cèntims d’euro; al senyor Joan 
Ruiz Balaguer li corresponen mil cent quaranta-un euros amb noranta dos 
cèntims d’euro; i al senyor Josep Casals Vedri, la quantitat de sis-cents un 
euro. 
 
FINQUES NÚMS. 77 I 78 
Aquestes finques es trobaven conreades sense que s’haguessin valorat els 
conreus, la titularitat dels quals se l’atribueixen els senyors Jaume Puig 
Cuxart i Josep Busquets Sorines, sense que fins el moment l’hagin acreditat, 
per la qual cosa s’han formulat els fulls d’apreuament sense fer constar el 
titular.  
D’acord amb les valoracions efectuades, la indemnització corresponent a la 
finca núm. 77 ascendeix a la quantitat de mil dos-cents seixanta-dos euros 
amb tretze cèntims d’euro, i la corresponent a la finca núm. 78 ascendeix a 
dos mil setanta-tres euros amb quaranta-nou cèntims d’euro. 
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 A criteri de qui subscriu  es pot sotmetre a la consideració del Ple 
Municipal la rectificació de les errades materials detectades en el Projecte 
d’expropiació aprovat inicialment pel Ple de l’Ajuntament, així com requerir als 
Srs. Jaume Puig Cuxart i Josep Busquets Sorines per a que, en un termini de 
deu dies a comptar de l’endemà de la recepció de la notificació de l’acord 
plenari, acreditin la titularitat dels conreus de les finques números 77 i 78. En 
cas de no fer-ho les indemnitzacions corresponents es consignarien en la 
Caixa General de Dipòsits fins que la titularitat fos acreditada. Finalment, els 
acords que es prenguin hauran d’elevar-se a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona per a la seva aprovació.” 
 
  Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al  Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici les errades materials detectades a l’acord 
municipal d’aprovació dels fulls de valoració de les finques identificades amb 
els números 62B, 76, 77 i 78, corresponent el projecte d’expropiació pel 
sistema de taxació conjunta de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla 
Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de 
Llobregat, aprovat per aquest Ajuntament en data 27 d’abril de 2000, pels 
motius i en el sentit expressats en la part expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Requerir als Srs. Jaume Puig Cuxart i Josep Busquets 
Sorines per a que, en un termini de deu dies a comptar de l’endemà de la 
recepció de la notificació de l’acord plenari, acreditin la titularitat dels conreus 
de les finques números 77 i 78. En cas de no fer-ho les indemnitzacions 
corresponents es consignarà en la Caixa General de Dipòsits fins que la 
titularitat sigui acreditada.  
 
 Tercer.- Elevar el present acord a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona per a la seva aprovació. 
  
 Quart.- Notificar el present acord els interessat pel seu coneixement 
i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que en una parcel·la han sorgit dos conreadors que no 
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estaven declarats pel seu propietari,  s’ha demostrat que efectivament ho eren 
i se’ls reconeix, en principi, el dret.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 9.- Modificar l’acord plenari adoptat per aquest Ajuntament el 
dia 20 de desembre de 2001, pel qual s’aprovaven els Estatuts que devien 
regular la Societat Revolt del Llobregat, SL, a partir de l’entrada en el seu 
accionariat de l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de  
Cornellà,  S.A. (EMDUCSA). 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vista la qualificació negativa aixecada pel Registre Mercantil de 
Barcelona, al voltant de la inscripció de la Societat REVOLT DEL LLOBREGAT, 
SL., empresa participada per aquest Ajuntament a través de l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), per 
considerar que no s’ajusten els seus Estatuts al que disposen els articles 282 i 
següents del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, (ROAS), 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, concretament pel que fa als 
aspectes següents: 
 

 
1) Les Societats d’economia mixta es constitueixen per període igual al 

previst per la gestió del servei sense que la duració pugui excedir de 
50 anys (article 284.2 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis). 

 
2) En els Estatuts s’ha de preveure la forma d’amortització del capital 

privat durant el període de gestió del servei (article 289.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis). 

 
3) En els Estatuts han de constar els criteris per l’amortització del 

capital privat, la qual cosa s’ha de fonamentar en la valoració de les 
accions (article 289.4 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis). 

 
4) Els Estatuts han d’incorporar, d’acord amb el que estableix la 

legislació mercantil, la facultat de l’ens local de fiscalitzar i 
inspeccionar la comptabilitat i les instal·lacions de la Societat 
(article 293.2 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis). 
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 Atès que la Societat EMDUCSA, el capital social de la qual pertany 
íntegrament a aquest Ajuntament, és una societat que té per objecte, segons 
l’article 2 dels seus Estatuts, la realització de dos tipus de finalitats, unes, 
relatives a la prestació de serveis públics, i unes altres, relatives a l’exercici 
d’activitats econòmiques, que es troben clarament diferenciades. 
 
 Atès que per a la realització d’aquest objecte social, l’article 3 dels 
Estatuts d’EMDUCSA habilita a la societat per a utilitzar formes indirectes, 
mitjançant la titularitat d’accions o participacions en societats amb objecte 
idèntic, anàleg o semblant. 
 
 Atès que en ús d’aquestes previsions, i amb l’autorització prèvia 
d’aquest Ajuntament atorgada en els termes previstos per l’article 140 del 
ROAS,  mitjançant acord plenari de data 29 de novembre de 2001, 
complementat posteriorment mitjançant nou acord plenari de 20 de desembre 
següent, l’empresa EMDUCSA va acordar participar en la societat mercantil 
REVOLT DEL LLOBREGAT, SL, l’objecte social de la qual s’identifica o és 
semblant amb l’objecte social d’EMDUCSA relatiu a l’exercici d’activitats 
econòmiques, del que es dedueix clarament  que la participació en aquesta 
Societat, junt amb el capital privat, es realitzava a l’empara del que disposa 
l’article 137.1 del ROAS, per l’exercici d’una activitat econòmica i no a 
l’empara del que assenyalen els articles 282 i següents del mateix text legal, 
que regulen les societats mercantils amb capital mixt per la prestació de 
serveis públics. 
 
 Atès que, en conformitat amb el que disposa l’article 137.2 del 
ROAS, el règim aplicable a aquestes societats és el previst pel Títol 6è 
d’aquest, sobre les formes de gestió dels serveis públics locals, en consideració 
al tipus d’entitat, encara que amb les degudes adaptacions a la naturalesa de 
l’activitat de que es tracti.  
 
 Atès que segons l’informe número 40/2001, emès per la Secretària 
General de l’Ajuntament el dia 13 de desembre, no resulta d’aplicació a la 
societat Revolt del Llobregat, SL, el que preveu l’article 284.2 del ROAS, en 
quan el termini màxim de duració, doncs si bé és lògic que l’esmentada 
limitació es contempli per les societats de prestació de serveis públics, en 
quan el termini màxim de duració dels contractes de gestió de serveis per 
concessió és de 50 anys i, en ocasions, es fa ús del que disposa l’article 285.3 
del ROAS, que permet als Ens Locals participar en una societat d’economia 
mixta, aportant exclusivament la concessió del servei, en canvi, no té cap 
finalitat quan la societat es constitueix en règim de lliure concurrència al 
mercat per l’exercici d’activitats econòmiques. 
 
 Atès que, tot i entendre aquest Ajuntament que el ROAS permet la 
constitució de societats d’economia mixta per l’exercici d’activitats 
econòmiques amb una duració indefinida, en aquest concret supòsit, donada 
la finalitat de la societat, cap raó d’oportunitat impedeix limitar 
voluntàriament la seva duració a un termini màxim de 50 anys. 
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 Pel contrari, pel que fa a les previsions estatutàries sobre la previsió 
de la forma d’amortització del capital privat durant el període de gestió del 
servei, en aquest cas durant el període de duració de la societat, i sobre els 
criteris per a que es produeixi l’esmentada amortització en base a la valoració  
de les accions, i en quan es refereix a les previsions estatutàries respecte de 
les facultats de l’Ens Local, de fiscalitzar i inspeccionar la comptabilitat i les 
instal·lacions de la Societat, a l’empara del que disposa l’article 293.2 del 
ROAS, l’informe jurídic emès per la Secretària General, coincideix amb els 
fonaments en que el Registre Mercantil basa la seva qualificació negativa. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat per aquest Ajuntament 
en sessió que va tenir lloc el dia 20 de desembre de 2001, pel qual s'aprovaven 
els Estatuts que havien de regular la societat REVOLT DEL LLOBREGAT, SL, 
a partir de l’entrada en el seu accionariat de l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, SA., (EMDUCSA), en el sentit de 
condicionar tal aprovació i, en conseqüència, la participació d’EMDUCSA en 
ella, a que s’efectuï la corresponent modificació estatutària en el sentit 
següent: 
 

1.- Donar nova redacció a l’article 4 dels Estatuts, quedant redactat en 
els termes següents: 
 
“Article 4t.- La duració de la Societat serà de 50 anys, a partir del 
dia de l’atorgament de l’escriptura fundacional” 
 

2.- Introduir un nou article, amb el número 21è, titulat Control i 
Fiscalització municipal, desplaçant-se la numeració dels articles 
posteriors, que tingui la redacció literal següent: 
 
“Article 21è.- Control i Fiscalització municipal. 
 
L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat quedarà facultat per, tant 
directament, com a través de l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, SA., (EMDUCSA), fiscalitzar i 
inspeccionar la comptabilitat i les instal·lacions de la societat”. 
 

3.- Introduir un nou article, amb el número 22è, titulat Amortització del 
capital privat, desplaçant-se la numeració dels articles posteriors, 
que tingui la redacció literal següent: 
 
“Article 22è.- Amortització del capital privat. 
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L’amortització del capital privat durant el període de duració de la 
societat, es portarà a terme en base a la valoració de les seves 
accions, en funció del balanç i dels beneficis de la societat en els 
últims 5 anys, i d’acord amb els criteris següents: 
 

 Les participacions representatives del capital social de propietat 
privada s’amortitzaran pel compliment del termini establert a 
l’article 4t. o per qualsevol altre supòsit de dissolució previst 
legalment. 
 

 La valoració d’aquestes participacions es farà d’acord amb els 
criteris establerts per a la liquidació, regulats als articles 109 i 
següents de la Llei de Societats de Responsabilitat Limitada. 

 
 
 Segon.- Notificar aquest acord a l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), als efectes legals 
oportuns.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que són modificacions que incorporen allò 
que està previst en el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis, sobre què s’ha 
de concretar, -i és una cosa que no compartim però ho fem per a evitar litigis- 
de què la vida d’aquesta empresa serà de cinquanta anys, i que no podrà 
excedir-hi, també els Estatuts incorporen que l’Ajuntament podrà fiscalitzar, 
ja sigui  a través de l’Ajuntament o d’Emducsa, i inspeccionar la comptabilitat 
i les instal·lacions de la societat, altra qüestió és preveure en els Estatuts la 
forma i els criteris d’amortització del capital privat tal com preveu en aquests 
moments el Reglament. Són elements jurídico-administratius que s’han 
d’incorporar perquè puguem inscriure els Estatuts de l’Empresa. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar si com empresa no podrà 
durar més enllà de cinquanta anys, es contempla què passarà després?. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per manifestar que la 
societat es dissol, els béns els recuperen els accionistes en funció de les 
accions que tenen, i en aquest cas, el cinquanta per cent serà propietat 
municipal.   
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
  10.- Demanar el Departament de Treball de la Generalitat de 
Catalunya, la modificació de la Normativa Reguladora dels Plans 
d’Ocupació per al 2002. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Els plans d’ocupació van néixer a l’etapa de la Generalitat 
provisional, des de la iniciativa local i amb la participació dels sindicats, per 
facilitar l’experiència en el treball de persones en risc d’exclusió i afavorir la 
seva inserció laboral en uns moments d’alts nivells de desocupació. En 
aquests moments amb taxes d’atur més baixes,  aquesta política ha demostrat 
seguir sent necessària per afavorir la inserció professional dels col·lectius 
menys afavorits. 
 

 Com a conseqüència de la Llei 12/2001, de reforma del mercat de 
treball, que defineix els contractes d’inserció, es contempla una aportació 
màxima als plans d’ocupació determinada perla base mínima de cotització. 
Com a conseqüència de l’aplicació d’aquesta llei els ajuntaments que optin per 
a aquest programa hauran de satisfer una aportació per completar els salaris 
fins el que s’estableixi en els seus convenis, cosa que comporta  un 
cofinançament addicional que entenem que  no correspon fer als ajuntaments.  
Així, doncs, l’Administració de l’Estat ha traslladat a les administracions locals 
un sobrecost en els seus pressupostos, sense comptar amb l’acord necessari 
amb les entitats municipalistes, imposant una legislació que defuig la 
ineludible responsabilitat de l’Estat en matèria de plans d’ocupació,  
 

 Atès que  l’Administració de la Generalitat ha estat  passiva davant 
la demanda municipal d’articular mecanismes que minorin l’impacte de la 
normativa estatal i, ni ha redefinit aquesta normativa, en exercici de les seves 
competències, ni ha fet cap aportació econòmica amb recursos propis, 
 

 Atès que l’Administració Local està sotmesa a continues restriccions 
pressupostàries per lleis estatals i autonòmiques que ocasionen serioses 
dificultats per cofinançar les contractacions en els plans d’ocupació, tot  i que 
considera que són necessàries per a una política d’inclusió social. 

 
 Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents: 

  
ACORDS 

 
 Primer.- L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, manifesta la 

impossibilitat de presentar sol·licitud d’ajut a la convocatòria per a la 
contractació de treballadors desocupats per a la realització d’obres i serveis 
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d’interès general i social, en les condicions establertes a la resolució de 25 de 
febrer de 2002, i proposa que el  Departament de Treball, de comú acord amb 
els agents socials i les entitats municipalistes, modifiqui la normativa de les 
bases reguladores dels plans d’ocupació establerta a l’ordre de 28 de gener de 
2002, considerant la possibilitat que el temps de treball pugui incloure temps 
de formació, de manera que els municipis puguin presentar projectes de plans 
d’ocupació sense imputar noves càrregues en els seus pressupostos. 

 
 Segon.- Donar trasllat del present acord al Departament de Treball 

de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Juan Antonio García Díaz, com a Regidor de 
Treball, adjunt a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquesta Moció neix per la voluntat de 
què l’Ajuntament de Cornellà vol fer plans d’ocupació, i el problema és que la 
normativa actual impedeix presentar-se als plans d’ocupació. 
 
 Això no és d’ara ja que en aquest Ple ja hem passat coses que venen 
relacionades amb allò que ara està passant. Ja es va donar el cas quan els 
últims treballadors que plegaran a finals d’aquest mes i que participen en 
plans d’ocupació es van haver d’acollir a la nova Llei de febrer de 2001, que és 
de reforma laboral, i que va fer el govern de l’Estat espanyol. 
 
 Amb posterioritat es va pactar un suplement econòmic dintre dels 
pressupostos a través d’una negociació entre Convergència i Unió i el Partit 
Popular que, a més, va passar per aquest Ple com una Moció que va ser 
aprovada per unanimitat, en la qual també demanàvem l’aportació de fons 
propis –no de fons de cohesió- per a plans d’ocupació al govern de la 
Generalitat i també el govern de l’Estat. El tema és que això no s’ha donat i 
ens hem trobat amb una normativa que obliga a aquest Ajuntament a posar 
gairebé el cinquanta per cent, i parlaríem de al voltant de seixanta milions per 
aquest any amb els plans que hem fet i que, a més, discrimina a les 
administracions respecte a altres entitats. 
 
 Les administracions estan obligades a fer el contracte d’inserció 
amb unes condicions econòmiques determinades, mentre que altres entitats 
sense ànim de lucre cobraran el cent per cent dels contractes que realitzin. 
 
 La situació en què es troben els aturats de Catalunya és difícil, i ho 
dic perquè situant-nos en els números de febrer d’aquest any resulta que 
estem amb els mateixos aturats que l’any 1999, és a dir, que la política 
econòmica no només no ha avançat sinó que estem en un evident retrocés. 
 
 Actualment a Cornellà tenim 2.838 aturats, i penso que és una xifra 
important, i si ara resulta que a la gent que ningú li dóna treball -ja que és 
difícil donar treball en l’empresa privada-, li tallem la possibilitat de participar 
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en plans d’ocupació on poden tenir una reinserció laboral posterior, doncs 
crec que discriminarem, com sempre, als mateixos, -parlem de toxicòmans, de 
presos, de majors de quaranta-cinc anys amb quatre anys d’atur, de dones 
amb càrregues familiars-, que estan exclosos avui del mercat laboral. Si la 
sortida que tenien era participar en els plans d’ocupació i ara mateix exigim 
que siguin les administracions locals qui pagui el cinquanta per cent 
d’aqueixos contractes, és absolutament impossible i inviable, perquè mai les 
administracions locals han posat diners en els plans d’ocupació. 
 
 També hi ha una altra cosa, i és que aquest any que és un any 
difícil, penso que la sensibilitat dels governs es demostra facilitant les coses, i 
crec que s’han donat moltes ocasions al govern de la Generalitat per modificar 
aquest ordre, i fins i tot, es parlava de combinar formació amb els plans 
d’ocupació perquè els costos d’un fos assumit per l’altre, amb la qual cosa els 
ajuntaments poguéssim desenvolupar també plans d’ocupació. 
 
 El cas és que a data d’avui, aquest l’Ajuntament no podrà presentar 
plans d’ocupació, i el que sí que presentarem és una Moció insistint abans de 
finalitzar el termini, en la voluntat dels ajuntaments de participar i a veure si 
també el govern de la Generalitat, manifesta la seva voluntat d’equiparar 
salarialment igual que es va fer l’any anterior, amb pacte o sense pacte. És a 
dir, es demana que posem diners dels nostres pressupostos i senzillament ni 
el govern central ni el govern autonòmic posen diners dels seus pressupostos. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. García Díaz, el que proposem 
al Ple el més important seria que el que demanem és a donar una altra sortida 
a les administracions, poder combinar d’alguna manera un Pla d’Ocupació i 
que hi inclogui la formació en el mateix perquè poguéssim suportar el cost 
econòmic.     
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, tenint en compte que 
l’Ajuntament de Cornellà és la primera empresa de Cornellà en nombre 
d’empleats, crec que hauria de fer una reserva de llocs de treballs per als 
treballadors amb aquesta problemàtica, de la mateixa forma que la fa per als 
treballadors amb minusvalies –que per cert l’Ajuntament de Cornellà compleix 
amb escreix aquesta normativa, -també hauria de fer una reserva de llocs de 
treball per a les persones amb problemes d’inserció laboral i més ocupant un 
lloc de treball que ara l’estan ocupant empreses exteriors. És a dir que 
tindríeu una solució sense que tingués un cost elevat per als pressupostos de 
l’Ajuntament, segons els meu parer. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
aquesta Moció no entrarà a debatre les polítiques de treball del govern perquè 
entraríem en un debat que nos ens toca aquí. Crec que la política que porta 
sobre els plans de treball el govern del Partit Popular està clara i s’ha vist si 
són efectives o no. En els últims anys crec que s’han creat dos milions de llocs 
de treball i és cert que aquest any és un any difícil però és un any difícil per a 
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tots i gràcies a les polítiques de l’Estat no ens hem trobat com ens hem trobat 
unes altres vegades, però no vull entrar en això. 
 
 Crec que aquesta Moció té un objectiu bo i és millorar el mercat de 
treball dintre del nostre ajuntament, per tant, amb això ens trobaran sempre 
fent costat i els hi donarem suport, ja sigui per a demanar diner al govern de 
l’Estat o sigui per a demanar diner a la Generalitat.  
 
 Les polítiques d’ocupació han de ser aprovades per tots i amb el 
suport de tots, i amb això estem tots, no ha de quedar cap dubte de què les 
polítiques que està fent el govern van de cara a la plena ocupació i ho 
aconseguiran. 
 
 Crec que els Plans d’Ocupació estan finançats amb fons europeus i 
fons de l’INEM i, segons les meves dades, en els darrers anys han crescut un 
vint o vint-i-cinc per cent. Allò que tenim clar -a part de donar-li suport en 
aquesta Moció- és que aqueixos ingressos que venen tant d’Europa com de 
l’Estat s’han de gestionar bé; i s’han de gestionar bé de dues maneres, 
distribuint-los bé i fent polítiques actives que serveixen de veritat per treure 
l’atur de Cornellà, i amb això ens tindran donant-los suport a aqueixa 
iniciativa de demanar més diners, com també controlant com es porten 
aqueixes polítiques, a qui es col·loca i a qui es donen aqueixos plans 
d’ocupació. 
 
 Com que amb aquesta Moció del que es tracta és de sumar 
recolzament i no de restar, i com tampoc és una Moció que tampoc 
solucionarem aquí les polítiques del govern, jo els hi demanaria que en la part 
d’exposicions no val de pena fer l’exposició perquè aqueixa Llei laboral –vostès 
no ho diuen- ha estat aprovada per tots els agents socials, perquè no ha estat 
una Llei aprovada pel govern de Partit Popular, per decret, com han fet vostès 
moltes vegades, perquè no s’han d’oblidar que vostès “han pegado decretazos”, 
i en el Partit Popular encara no ha hagut cap llei que hagi estat aprovada 
sense el consens d’alguna força política o dels sindicats. 
 
 Per tant li pregaria, atès que és una Moció a la que donarem suport 
tots que, retiressin el segon paràgraf i tots contents, perquè sinó semblaria 
que vostès preparen els documents per a què el Partit Popular no els aprovi, i 
aquesta vegada no serà així, i, fins i tot, m’ofereixo perquè els parlamentaris 
nostres en el Parlament de Catalunya intervinguin de cara a aconseguir-ho.         
 
 Tot seguit intervé novament el senyor Juan Antonio García Díaz, 
com a Regidor de Treball, adjunt a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, 
per manifestar que el tema de l’exposició està clar, perquè no estaríem 
discutint ara si cobren el 100% o no si vostès no haguessin fet una reforma 
que obliguen als ajuntaments a fer un contracte d’inserció pagant el 75%. I 
aquesta no s’ha consensuat amb cap sindicat, en tot cas, van pactar amb CiU 
o sigui que no barregin aquest tema.  
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 Aquest és un cop molt gran ja que en aquesta Comarca 375 
persones van fer plans d’ocupació i aquest any no ho farà ningú exclusivament 
per un contracte d’inserció que s’han inventat. 
 
 El Fons Social Europeu dóna diners per als Plans d’Ocupació i 
l’INEM, però ha de pensar una cosa, Sra. Espinosa,  el diner que va per als 
aturats surt  de les nòmines dels treballadors, i no pas d’una aportació de 
l’Estat, que a més, té superàvit, aleshores, per què s’ha limitar això quan està 
tenint superàvit l’INEM? , per què es limita el salari?, per què se li exigeix als 
ajuntaments tornar a posar diners?, crec que no té cap sentit. 
 
 Les persones que passen pels Plans d’Ocupació, de la primera a 
l’última, totes passen per l’Oficina de Treball de la Generalitat i totes porten el 
segell de l’Oficina i el vistiplau del seu Director, sinó no ho faríem, és així de 
fàcil, perquè sinó la Generalitat no ens pagaria. 
 
 Després, Sr. Artís,  no crec que l’Ajuntament sigui qui hagi de donar 
treball, ja que penso que hi ha una cosa que l’Ajuntament pot fer i és facilitar 
de fet avui parlàvem de què aquest Ajuntament ha facilitat 945 ofertes de 
treball, que han estat acceptades per treballadors de la ciutat i hem fet 3.700 
itineraris professionals i d’inserció a gent de Cornellà, sense tenir cap partida 
econòmica de cap administració important que es destini a això, ho fem amb 
recursos de l’Ajuntament i crec que és suficient.  
 
 El que demanem -a més, la Moció ho diu clarament- és una 
empenta més. Cerquem una fórmula perquè no ens costi diners, ja que diners 
hi haurà, i encara els hi sobraran, perquè no es presentarà ningú als plans o 
molt poca gent, o es presentaran certes associacions que, deixant de banda 
que agafaran gent jove a l’estiu, cobren un rebut a la gent amb la qual fan 
aqueixa activitat cosa que no fem nosaltres quan agafem aquí aturats de la 
ciutat. 
 
 La majoria de municipis de Catalunya o una part dels municipis no 
es presentaran i penso que és una pèrdua d’aqueixa col·laboració necessària 
entre administracions per a facilitar el treball a la gent que en aquest moment 
ho necessita, i torno a dir a la Sra. Espinosa, que 2838 aturats són els 
mateixos aturats que hi havia en 1999, és a dir, que s’han creat dos milions 
de llocs de treball i en aquesta ciutat no han creat cap, i no sé on els hauran 
creat. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que en realitat això dels Plans d’Ocupació, els que sou més 
vells recordareu que no és un invent de fa tres dies, és a dir, els plans 
d’ocupació i les subvencions destinades a contractar temporalment persones 
que tenen difícil trobar un treball, -els col·lectius als que es referia el Sr. 
García Díaz-, ve de l’etapa de l’UCD i la Generalitat provisional. O sigui, no és 
d’ara, i el cost dels salaris venien amb càrrec als pressupostos, encara que en 
aquell moment no hi havia pressupostos europeus, avui sí, en els recursos 
europeus i en els recursos de l’INEM que s’ha de recordar que l’any passat va 
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tenir tres cent mil milions de beneficis, de superàvit, perquè afortunadament 
hi ha molta gent de cotitza i no hi ha tants aturats als que se’ls hi hagi de 
pagar el segur d’atur. Per tant, no és precisament encertat el fet de què ara 
intentin que nosaltres, sense donar-nos cap duro addicional, paguem la meitat 
d’aquestos contractes, és a dir, el que demanem és que entre les dues 
administracions que tenen competències en la matèria –ja que nosaltres no la 
tenim- i que tenen els recursos procedents de les quotes que paguem tots els 
que treballem,  i els que  venen d’Europa, tractar de buscar una solució 
perquè no paguem “el pato” els de sempre, l’administració que estem aquí en 
la trinxera, i que no tenim competències però sí que tenim tots els problemes. 
 
 La Moció és descriptiva, no és crítica, diu que aquest canvi obeeix a 
una llei, perquè si aquesta llei no s’hagués aprovat, aquesta Moció no 
l’estaríem discutint aquí perquè el problema no existiria. Simplement descriu 
una  situació i apunta que es modifiqui la normativa per a considerar la 
possibilitat de què el temps de treball podia incloure el temps de formació de 
manera que els municipis puguem presentar projectes de plans d’Ocupació 
sense tenir que carregar-nos aqueixos seixanta milions de pessetes dels que 
parlava el Sr. García Díaz.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’EUiA d’adhesió a la iniciativa 
legislativa popular per l’educació dels infants de 0 a 3 anys. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “El Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en sessió ordinària 
que es va dur a terme el dia 26 de març de 2002, va adoptar entre d’altres 
acords el següent: 
 
 Moció d’adhesió a la “Iniciativa Legislativa Popular per l’educació 
dels infants de 0 a 3 anys” que es presenta al Parlament de Catalunya per a 
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l’aprovació d’una proposició de llei de creació de places de llars d’infants 
públiques i de qualitat. 
 
 Atès les consideracions que es manifesten en els motius de 
presentació de l’esmentada proposta de llei: 
 
• Que la més alta organització mundial sobre la infància, la UNICEF, afirma i 

proclama que “Les decisions que es prenguin i les activitats que es realitzin 
en nom dels infants durant aquest període fonamental influeixen no 
solament en la forma que els infants es desenvolupen sinó en la manera 
que progressen els països”. 

 
• Que els nostre país precisa d’una xarxa de llars d’infants amb una oferta 

suficient de places públiques i de qualitat per atendre les necessitats 
educatives dels infants d’entre 0 i 3 anys i les necessitats socials de les 
famílies.  

 
• Que el Govern de la Generalitat ha de fer realitat el compromís de crear 

30.000 noves places de llars d’infants de qualitat com a primer pas cap a 
una oferta pública ajustada a la demanda real. 

 
• Que el Parlament de Catalunya pot i ha de legislar en matèria de creació de 

places públiques de llars d’infants. 
 
 Atès la nostra conformitat amb l’articulat que es proposa per a 
l’esmentada llei, on s’especifica: 
 
• Que el Govern de la Generalitat, en coordinació amb les administracions 

locals, crearà una xarxa pública de llars d’infants a Catalunya, en el 
termini de tres mesos des de l’entrada en vigor d’aquesta Llei, que incorpori 
les pròpies del Departament d’Ensenyament i les de titularitat municipal, 
per tal d’assegurar l’escolarització de tota la població que ho sol·liciti. 

 
• Que el Govern de la Generalitat elaborarà el Mapa de les llars d’infants, en 

què es contemplin les existents i les de nova creació, en el termini de sis 
mesos des de l’entrada en vigor d’aquesta llei. Es farà a través del 
Departament d’Ensenyament i amb la participació dels diferents sectors, 
d’una manera especial amb les administracions locals. 

 
• Que el Govern de la Generalitat impulsarà, en el termini 2003-2007, un pla 

de creació i manteniment d’un mínim de 30.000 places de llars d’infants de 
titularitat pública, prioritzant les zones més mancades i els municipis de 
més mancades i els municipis de més creixent demanda. 

 
• Que el Govern de la Generalitat garantirà la qualitat i la coherència de la 

diversitat de models de llars d’infants que la realitat catalana demana, 
aplicant la LOGSE a través del Departament d’Ensenyament. 
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 Per les consideracions exposades, el Ple de la Corporació, pren el 
següent  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
a la “Iniciativa legislativa Popular per l’educació dels infants de 0 a 3 anys” 
que es presenta al Parlament de Catalunya per a l’aprovació d’una proposició 
de llei de creació de places de llars d’infants públiques i de qualitat. 
 
 Segon.- Donar trasllat d’aquest acord a: 
 

• Parlament de Catalunya 
• Generalitat de Catalunya: Conselleria d’Ensenyament  
• Marc Unitari de la Comunitat Educativa (MUCE).” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que del que es 
tracta és de què l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat s’adhereixi a la 
“Iniciativa legislativa Popular per l’educació dels infants de 0 a 3 anys” que es 
presenta al Parlament de Catalunya per a l’aprovació d’una proposició de llei 
de creació de places de llars d’infants públiques i de qualitat. 
 
 Sé que des d’aquí s’han reclamat coses, però aquesta és una Moció 
que es presenta a d’altres municipis i que té la importància de què això va 
adreçat al Parlament perquè aquesta proposició de Llei es desenvolupi,  està 
en la línia que ja s’ha reclamat  places escolars de 0 a 3 anys, però amb un 
element més ampli i allò que pretén és que s’aprovi aquesta proposició de Llei. 
  
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que és important que hi 
hagin iniciatives legislatives populars però crec que aquesta concretament 
arriba fora de termini perquè la Generalitat ja està complint, potser no amb la 
urgència que aquí diu de crear una xarxa pública de llars d’infants de 
Catalunya en tres mesos, perquè en tres mesos no hi ha cap bareta màgica 
per fer-ho, però s’ha arribat a un acord amb les entitats municipalistes sobre 
el finançament dels centres de primer cicle d’educació infantil. 
 
 L’any 2001-2002 es paguen 600 euros, per plaça/any, a l’any 2002-
2003 es pagaran 775 euros, a l’any 2003-2004,  950 euros, i a l’any 2004-
2005, 1.100 euros, i crec que CiU en el seu programa tenia el compromís de 
crear 30.000 places i ho està complint perquè ara, a l’any 2002, s’ha impulsat 
la creació de 12.000 noves places de llars d’infants, amb una inversió de dinou 
milions d’euros. Aleshores, crec que és important la iniciativa popular perquè 
es creïn més places però penso que s’estan complint els terminis que s’havien 
compromès. 
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 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que està d’acord amb tot 
allò que diu el Sr. Flórez, però pensa que tots els partits que estan aquí tenen 
representació en el Parlament de Catalunya, i s’hi sent molt ben representada 
pels seus, encara que si cal fer un cop de mà, doncs està d’acord, i si és en 
tres mesos doncs molt bé, encara que no sé si seran capaços. 
 
 Torno a dir que l’Ajuntament de Cornellà ha de debatre aquí els 
problemes de l’Ajuntament i tot el que calgui debatre en el Parlament de 
Catalunya, doncs allí hi són els nostres polítics que estan cobrant un sou i 
que suposo que és la seva feina.    
 

 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que creu que hi ha 
una qüestió de forma que no està ben exposada en el començament de la 
Moció, en el segon paràgraf diu que “el Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, en sessió ordinària que es va dur a terme el dia 26 de març de 
2002, va adoptar entre d’altres acords el següent”. No crec que sigui el lloc de 
posar-ho aquí, ¿no?, s’ha colat?, és una qüestió de forma. 
         
 Evidentment que estic a  favor, penso que és cert que el govern de la 
Generalitat està fent un esforç, intenta complir amb una cosa que va ser una 
bandera important en la seva campanya electoral, sobretot per part de l’antic 
Conseller d’Ensenyament, i, per tant, es farà el possible.  
 
 De totes formes crec que no és suficient i no és suficient sobretot 
perquè no està comptant amb els ajuntaments, realment tot l’esforç està 
recaient novament sobre els ajuntaments, sobre la bona voluntat dels 
ajuntaments i el que està promocionant bàsicament el Departament 
d’Ensenyament no és l’educació de 0-3, no és l’educació municipal, no és 
l’educació pública, sinó més aviat una xarxa privada. I continuem treballant 
de la mateixa manera de sempre, per tant, crec que és bo que des dels 
ajuntaments ens pronunciem i diem que estem a favor de fer coses diferents i, 
sobretot, que estem a favor de què no només siguin promeses de campanya 
sinó que al final s’acabin realitzant i que aquestes promeses tinguin en compte 
sobretot a la gent i a la realitat de cada  municipi, no des d’un mapa, des 
d’una entelèquia, des d’un despatx d’un Conseller o d’una Consellera. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Cristina Gasull Martínez, com a 
Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que estan 
absolutament d’acord amb demanar que es creïn places de 0-3, i en tot cas dir 
que ens fa il·lusió que a vegades fins i tot gent de diferents opcions polítiques 
es poden posar d’acord. 
 
 Dic que em fa il·lusió perquè crec que aquest Ajuntament va ser 
dels primers que van plantejar una campanya molt seriosa i una exigència a 
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l’administració educativa davant d’aquesta necessitat i, per tant, una 
exigència de què ens fessin costat en la creació d’aquestes places. 
 
 En tot cas, respecte del que diu el Sr. Artís puc entendre el paper 
que, a vegades, difícil li toca jugar, però potser ens ho posa massa fàcil perquè 
li contestem, sense discutir i dir-li que no és cert que la Generalitat no estigui 
fent esforços, és veritat que Convergència ha presionat per al seu ex Conseller, 
i suposo que aquest va ser un dels motius clàssics o evidents pel que va deixar 
de ser-ho, una promesa en públic. 
 
 És veritat que en les entitats municipalistes s’ha signat un acord 
amb el que donat com estàvem, doncs alguna cosa hem guanyat. A més amb 
els euros ens despista una mica, i si vostè ha fet els números, que estic segura 
que sí, aquest acord amb l’administració educativa o amb el govern de 
Convergència, aquest acord econòmic per any/nen, en les escoles bressol 
municipals, no arriba ni tan sols a un terç del cost real de la plaça d’una 
ciutat com la nostra que està en aquest moment amb els preus més baixos de 
cost per infant per l’esforç que tothom fa. 
 
 Però no només és que no arriba ni a un terç sinó que, a més, no 
accepta entendre que els infants de 0-3 anys tenen uns horaris de menjars i 
unes preocupacions de les seves famílies i unes característiques diferents dels 
infants més grans de tres anys, i per tant, no considera que hagi de donar cap 
tipus de suport a què aquests infants esmorzin, dinin o berenin. Per tant, el 
cent per cent d’aquest cost el paguen les famílies –cosa bastant dificultosa en 
una ciutat com la nostra- o ens el repartim entre l’administració local i els 
ciutadans que fan ús d’aquest servei, és a dir, entre tots els ciutadans de 
Cornellà i els que, a més, fan ús del servei. 
 
 Per tant, em sembla que no està de més seguir demanant que es 
doni una oferta àmplia i suficient als infants de 0-3 i també a les seves 
famílies, i per molt que és veritat que s’ha signat un acord, perquè no quedava 
més remei per les dues parts, no és un acord suficient, no és un acord amb el 
que estem contents, és simplement un intentar avançar nosaltres en alguna 
cosa i seguim estant, evidentment, bastant sols. 
 
 Si recorden vostès una de les coses que demanàvem des d’aquest 
ajuntament i també des d’altres ajuntaments, és que algú es fes amb nosaltres 
-a més de les famílies- corresponsables d’aquest servei, i segueixen sent  i 
seguiran sent exclusivament de titularitat municipal i per tant, tota la seva 
responsabilitat i totes les dificultats i, evidentment, també les seves coses 
bones, seran de l’Ajuntament. 
 
 El que passa és que després ens trobem moltes vegades amb unes 
llistes fantàstiques on es diu que des del govern de Convergència de la 
Generalitat s’han fet no sé quantes coses per a les escoles bressol, i haig de dir 
que per a la nostra ciutat, no gaires coses i jo estic convençuda de què si vostè 
pogués canviar d’opció doncs probablement també estaria d’acord amb 
aquesta Moció que ens ha presentat, el Sr. Ignacio Flórez, que penso que 
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novament recull la demanda històrica d’una ciutat com la nostra que és la 
corresponsabilitat amb l’etapa educativa de 0-3 anys i la creació de places 
suficients per a totes aquelles famílies que desitgin o necessitin portar als seus 
fill a un centre de qualitat com són els municipals en la nostra ciutat. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que està d’acord amb la 
Moció i creu que s’ha de lluitar per aconseguir el millor finançament per a les 
llars d’infants. De fet, la LOGSE preveia el que s’està fent, que fos entre 
l’administració pública i les famílies que mantinguessin les escoles de 0-3 
anys, i això s’està complint, i si volem anar més enllà, doncs bé, aprovem 
aquesta Moció per intentar anar més enllà, però de moment s’està complint 
allò que la Llei marcava en el tema de les escoles bressol. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que la Llei diu que aquest període no és obligatori i, per tant, no ha 
de ser gratuït, i nosaltres no plantegem que sigui gratuït, les famílies ja 
paguen. Plantegem que qui és l’administració educativa, i nosaltres no ho 
som, i no perquè no tinguem voluntat de ser-ho, és qui hauria de no fer una 
convocatòria perquè es pugui acollir tothom i donar una “subvencioneta”, sinó 
que realment hi hagués una corresponsabilitat amb els ajuntaments, que 
tampoc estem en absolut en desacord, però sí una corresponsabilitat que hi 
anés més enllà i un cofinançament que anés molt més enllà i amb una 
planificació global. Per això es plantegen les places del 2003 al 2007, ja sabem 
que les coses no es fan d’un dia per l’altre, i, en qualsevol cas, penso que és 
una iniciativa legislativa popular.  
             
    
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que abans de passar a l’apartat de Precs i preguntes, voldria 
proposar tractar dues qüestions. La primera seria llegir una Declaració 
Institucional, amb motiu del darrer assassinat d’ETA, en la persona d’un 
regidor i que diu així: 
 
 “Davant el darrer atemptat terrorista comès per ETA el 21 de març 
passat en el que han assassinat al regidor del Partit Socialista a Euskadi, 
Juan  Priede Pérez, a la localitat guiposcoana d’Orio, el Ple de l’Ajuntament de 
Cornellà  
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DECLARA 
 
 Primer.- La seva total condemna i indignació davant aquest crim, 
un nou atemptat contra la llibertat de les persones i la convivència 
democràtica. 
 
 Segon.- La nostra solidaritat i la del poble de Cornellà amb els 
familiars de Juan Priede, amb el Partit Socialista d’Euskadi, i amb els veïns de 
la localitat d’Orio. així mateix, donem el nostre suport als altres ciutadans i 
ciutadanes que han resultat ferits pels terroristes en les darreres setmanes. 
 
 Tercer.- Manifestem el nostre rebuig més profund a aquest covard 
assassinat. Una vegada més, els terroristes han volgut immiscir-se en un 
procés democràtic amb l’única arma de què disposen: la violència. Novament, 
veiem com ETA s’obstina en atacar l’Estat de Dret i la llibertat política de les 
persones, mentre la majoria de la societat creu i defensa una societat lliure, 
tolerant i contrària al fanatisme.”   
 
 
 Els reunits manifesten estar d’acord amb l’anterior Declaració. 
 
  
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que 
tal com venen fent en els plens des de fa mesos, es dóna compte que durant el 
mes de març hi ha hagut dues dones mortes víctimes de la violència 
domèstica, i que el total, per tant, entre els mesos de gener a març ha estat de 
14 dones mortes per violència de gènere, la qual cosa és una dada preocupant.   
 
 
  
 2.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per fer un prec que assenyala, ja vam 
comentar a la Junta de Portaveus, i que hem parlat aquí més d’una vegada, 
però l’altra dia es va donar un fet a Cornellà, que no és el primer –ni molt 
menys- com a conseqüència del canvi que ha hagut en l’ús i la concessió dels 
serveis d’ambulàncies. 
 
 Tots sabeu que fa dues setmanes amb ocasió del torneig de futbol 
de les seleccions comunitàries de joves, un noi es va trencar una cama, -la 
tíbia i el peroné-, i va estar una hora esperant que vingués l’ambulància. 
 
 A més a més, com que aquestes van a un determinat lloc, malgrat 
que havien avisat a una mútua en la que ja estaven preparats esperant-lo, 
doncs no, l’ambulància va dir que no, perquè sinó no cobraven, i el van dur a 
Sant Joan de Déu. 
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 Penso que això mereix un cop més que des d’aquest Consistori ens 
manifestem en contra d’aquestes maneres de fer i d’aquestes aberracions, jo 
penso que això és un disbarat. Ja sabeu que han hagut casos anteriors, fins i 
tot algun mort per manca d’assistència.    
 
 També tinc una pregunta, continua manifestant el Sr. Flórez, que 
potser ara no se’m podrà donar resposta. Vosaltres sabeu que he manifestat 
en anteriors ocasions, -inclús en el Ple passat- el meu rebuig a què s’hagi 
eliminat una part -que per a mi i penso que per a qualsevol que tingui una 
mica de gust-, que no era necessària en absolut d’arbrat en una zona que era 
molt maca i molt útil, i ara s’ha substituït amb la construcció de tota la plaça 
damunt el pàrking, o sigui, la uniformitat que és una qüestió que penso que 
va en contra del sentit comú. 
 
 Per tant, demano si és possible, -això s’havia fet fa tres o quatre 
anys, no ho sé exactament- quant va costar quan es va fer?, quant ha costat 
de fer-ho?, i quant refer-lo d’una altra manera?, a part de les qüestions de 
caràcter d’estètica. Ho vull saber perquè considero que això és innecessari i de 
poca eficiència econòmica. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que pel que fa a la primera qüestió plantejada pel Sr. 
Flórez, efectivament hem formulat a l’Institut Català de la Salut la queixa per 
aquest tema, i per un altre que també va passar fa unes setmanes, en el que 
finalment, una vegada més, la policia va haver de fer de “camillero” tot i que 
no són les seves funcions perquè, a més a més, transportar a una persona que 
té una determinada malaltia, pot tenir unes determinades responsabilitats i la 
policia municipal no són professionals d’aquest tema, i per això ho hem 
plantejat, i se’ns diu que prendran mesures i ja veurem si es torna a repetir o 
no. 
 
 Pel que fa a la segona qüestió plantejada pel Sr. Flórez, un edifici 
quan es fa té una determinada valoració, i quan es fan determinades 
actuacions que normalment es fan per la Brigada, dir quant va costar això és 
pràcticament impossible, o sigui, que sí que se li pot donar informació del que 
ha costat ara la plaça, el pàrking, però del que va costar la part que es va fer 
fa deu anys, i que ho va fer la Brigada, doncs no, com no sigui que vulguem 
inventar les dades. En qualsevol cas és un prec que en la Comissió podran 
donar resposta a les coses a les que pugui donar, hi ha d’altres que òbviament 
no. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per fer els precs i preguntes següents: 
 

“1.- Arran de la problemàtica que  pot generar a la ciutat la convivència 
amb els gossos i llur possessió, i amb la voluntat de contribuir (tal 
com ja ha restat palès en d’altres ocasions anteriors) a aportar 
suggeriments que permetin anar resolent els dèficits que se’ns 
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presenten, ens cal conèixer algunes dades, la demanda  de les quals 
és la següent: 

 
1. ¿Quin és el règim de manteniment higiènic dels diversos pipi-cans 

de la ciutat? ¿Té previst l’Ajuntament de millorar les instal·lacions 
de pipi-can ubicades als diversos barris i l’obertura d’algun de nou 
al barri Centre? 

 
2. ¿Com pensa afrontar el Govern de la ciutat el problema que genera 

el trànsit i estada de gossos sense lligar ni morrió en els parcs 
públics de la ciutat? ¿Quines han estat les dades referides a 
infraccions i multes adreçades a ciutadans propietaris de gossos 
que hagin mostrat comportaments incívics en els darrers mesos?” 

 
 En tot cas, continua manifestant el Sr. Tardà, com que és una 
pregunta presentada per escrit, i ja figura en Acta, el Tinent d’Alcalde, Sr. 
Martínez ja m’ha dit que passarà per escrit la resposta. 
 
 Pel que fa a la segona pregunta: 
 

“2.- ¿En les darreres setmanes el Govern de la ciutat ha establert algun 
nou contacte amb els promotors (RCD Espanyol) o amb d’altres 
institucions públiques que ens permetin ser coneixedors de l’estat 
en què es troba en aquest moment el projecte?” 

 
 Nosaltres considerem que hem d’anar preguntant-ho perquè també 
com que a la premsa van sortint notícies, i ja vam quedar l’última vegada que 
és cert que la premsa va una mica “per lliure”, però crec que ens pertoca i és 
obligatori preguntar si ha hagut alguna novetat. 
 
 Després, continua manifestant el Sr. Tardà, hi ha un prec que 
també hem presentat per escrit i que diu el següent: 
 

“3.- Arran de les darreres dades sobre el nombre i la destinació de les 
noves matriculacions d’escolars de famílies nouvingudes, la 
conclusió primera de les quals és l’existència d’una extraordinària 
desproporció entre  el nombre de  matriculacions dutes a terme en 
les escoles de caràcter públic i les de caràcter concertat,  el Grup 
Municipal d’ERC considera que és del tot prioritari que les escoles 
públiques gaudeixen del suficient professorat de reforç per tal de 
poder endegar plans d’immersió  lingüística intensos en  el mateix 
de manera centre per tal de facilitar la seva integració progressiva i 
poder fer compatible, en la mesura que vagi essent possible, llur 
incorporació en les diverses matèries reglades.  

 
Donada la transcendència d’aquest dèficit, que hipoteca els 
aprenentatges del estudiants nouvinguts i/o pot dificultar d’altres 
processos pedagògics, com ara la mateixa normalització lingüística 
del centre,  li demanem que convoqui els directors dels centres 
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escolars públics de la ciutat per tal que pugui conèixer la seva 
opinió sobre el que li formulem, i alhora li preguem que, en nom del 
Plenari Municipal, sol·liciti una entrevista amb  els responsables 
educatius de la comarca a fi de fer-los arribar la demanda de tots 
els Grups Municipals que puguem compartir aquest neguit.”  

 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar pel que fa a la primera qüestió, tal i com ha dit el Sr. 
Tardà, es contestarà per escrit, perquè hi ha dades que com que en aquest 
moment hi ha gent de vacances no les tenim. 
 
 Pel que respecta a la segona qüestió, el tema de l’Espanyol, 
nosaltres no tenim cap notícia. Soc poc donat a llegir la premsa esportiva que 
un dia diu una cosa i al dia següent el contrari, i evidentment, una de les dos 
són mentida,  per tant no dono més credibilitat als temes que surten a la 
premsa i, especialment, a les que fan referència a les qüestions esportives. 
 
 Nosaltres no tenim notícia de què hi hagi res nou, i quan hi hagi 
alguna cosa nova, òbviament ja informarem, però tot això que va sortir, algú 
s’ho ha inventat,  amb nosaltres no han parlat d’aquest tema. Pensem que cal 
avançar i suposo que s’avançarà en un tema que té més a veure amb el 
disseny d’allà que no pas en el tipus d’estadi que això suposo que és més 
endavant, i no veiem que les coses vagin amb el ritme que diu la premsa 
esportiva, però ja vam dir que nosaltres no entrarem a desmentir res perquè 
penso que segurament seria pitjor, en tot cas no hi ha nous elements dels que 
ja es van exposar en el seu moment en el Ple. 
 
 Pel que fa referència a la tercera qüestió pren la paraula la senyora 
Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per 
preguntar si pot contestar, perquè com que et dirigeixes a l’Alcalde. 
 
 En tot cas, no recordo si l’altra dia en el plenari del Consell Escolar 
Municipal, tu et vas tenir que anar abans, i no recordo si havíem acabat 
aquest tema, o no, però de totes maneres per a la teva tranquil·litat, recordar-
te que el que es va decidir, a proposta de la Presidència del Consell Escolar 
Municipal, va ser això, que s’establiria en cada un dels centres de la ciutat un 
estudi on poguéssim veure, en funció de les necessitats que tenien o de la 
varietat de l’alumnat i de la seva composició de claustre, quins forats hi havia. 
És una feina que intentarem fer el millor que sabem i, evidentment, donarem 
compte al Sr. Alcalde de tot el que trobem de la concreció de les necessitats de 
la ciutat, -com hem fet fins ara-, i de les negociacions que després iniciarem.  
 
 Per tant, només dir que si més no la Regidora estava d’acord amb 
aquesta necessitat de saber quina és la nostra realitat i quins són els nostres 
buits i, per tant, quina serà la demanda que haurem de fer molt seriosament i 
aconseguir que deixi de ser una demanda perquè sigui una solució. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que queda clar que no sols la Regidora sinó que el Govern de la 
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Ciutat comparteix la preocupació i aclarir que en la línia que planteges en el 
prec, estem absolutament d’acord. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que en el Ple del mes 
passat es va acordar presentar una sol·licitud a l’ATM, sobre l’ampliació de les 
línies del Trambaix, que passessin per l’avinguda del Baix Llobregat, per 
Almeda i arribessin fins l’Hospitalet i comuniquessin amb la Línia I del Metro, 
i voldria saber l’acollida que ha tingut aquesta proposta, si és que ha tingut 
alguna. 
 
  A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que es recollirà, després el problema serà quan arribi, 
quan sigui, veure el traçat, perquè el traçat si què òbviament s’ha de fer, s’ha 
de pactar i s’ha de parlar. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
farà preguntes i precs, i vol dir que les preguntes que farà seran en nom dels 
veïns del carrer Ramoneda i Jacinto Guerrero ja que des del mes d’octubre o 
novembre està en contacte amb el Departament d’Activitats i, per tant, 
aquestes preguntes les faig en nom d’ells, alguns del quals estan en aquesta 
sala i pregaria que per respecte, sobretot a ells, no s’optés per contestar-me 
per escrit, ja que ells han vingut aquí a escoltar una resposta. 
 
 Aquest problema ve de molt lluny, diria fins i tot del segle passat, ja 
que el 7 de setembre de 1990, i el 5 de desembre de 1990, es van fer les 
primeres denúncies per molèsties provocades per l’elaboració d’embotits, i 
posteriorment substituïda aquesta activitat per un rostidor de pollastres i 
menjar precuinat. 
 
 A partir d’aquest canvi d’activitat, les denúncies fetes pels veïns/es 
d’aquests carrers han estat molt nombroses, tantes que no sé si tinc còpia de 
totes, però tinc un total de 77 fetes per un col·lectiu de 25-30 persones, més o 
menys, així com una recollida de signatures al voltant d’unes 70-75. Per tant, 
la versió que s’ha intentat donar de què el problema està centrat en la mala 
convivència de dues persones amb el propietari del local, crec que cau pel seu 
propi pes davant les queixes o denúncies fetes per diferents persones. 
 
 És més, s’ha intentat –i vull deixar-ho aquí molt clar, encara que no 
sigui un tema municipal- involucrar en aquest tema. El problema familiar que 
pogués tenir una de les senyores més afectades, la que més ha patit aquest 
problema, -la qual cosa em sembla del tot immoral- arribant al súmmum de la 
indignitat al rebre la comunitat de propietaris del número 52 de l’esmentat 
carrer Ramoneda, una carta de la lletrada que defensa els interessos del 
propietari del rostidor que involucra directament a aquesta senyora i els seus 
suposats problemes familiars amb l’inici de les queixes per les esmentades 
molèsties, la qual cosa, per a mi, és una falta, quan menys d’ètica 
professional, per la falta de respecte a la intimitat que tots tenim dret. 
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 Això ho he dit aquí perquè ho faig extensiu a qui, en el suposat de 
què hagi passat, -i ho deixo en dubte, perquè jo no ho he escoltat- des del 
Departament d’Activitats, en algun moment hagi seguit aquesta línia 
d’actuació. 
 
 S’han fet moltes trucades a la Guàrdia Urbana per part dels 
veïns/es, i al mateix temps, s’han sol·licitat còpia de tota mena de documents, 
de les actes aixecades per la Guàrdia Urbana i de les mesures  fetes del soroll, 
i només se’ls han donat algunes, -no les tenen totes-, i que per altra part, són 
bastant contradictòries, perquè tinc aquí algunes mesures que si voleu 
després les passo, que indiquen que en el mateix dia n’hi ha de diferents i hi 
ha més soroll amb els electrodomèstics engegats que amb els electrodomèstics 
aturats, i crec que això és del tot, si més no, desconcertant. 
 
 Haig de dir que davant les diferents mesures han sorgit la 
desconfiança dels afectats –la qual cosa és lògica- i se sol·licita la intervenció 
per aclarir el tema del Departament de Medi Ambient d’aquest Ajuntament, 
rebent contestació de la senyora Carmen Romero, que els hi diu que el tema 
ho porta Activitats i que ella creu que ho estan portant correctament, i al qual 
els torna a remetre. 
 
 Vist això, els veïns sol·liciten la intervenció de Medi Ambient de la 
Generalitat de Catalunya, anteriorment també havien sol·licitat la intervenció 
del Departament de Sanitat de la Generalitat de Catalunya, i ells sí que van 
trobar alguns defectes, cosa que abans no havia sorgit. Allò sol·licitat del 
Departament de Medi Ambient de Catalunya se’ls comunica que és 
l’Ajuntament qui ha de fer aquest requeriment i que ells no tenen potestat per 
sol·licitar-ho, i, una altra vegada aquests veïns tornen a estar en la mateixa 
situació del principi. 
 
 Finalment haig de dir que han demanar empara al Defensor del 
Pueblo. Mantinguda la última conversació amb el Sr. Balmón, a mi m’han 
quedat clares moltes coses, i amb les preguntes que vaig a fer pretenc que 
també clarifiqui –tal com m’ho ha fet a mi- als veïns/es, i, aleshores les 
preguntes són: 
 

- Si aquest Ajuntament té alguna relació laboral amb la senyora 
Ana Maria Folch Segú advocada?, si té alguna relació laboral o 
no sé de quin tipus amb aquesta senyora que és l’advocada del 
propietari del local, -ho dic perquè hi ha rumors i vull que ho 
aclareixi. 

 
- Ha presentat el propietari del local  situat al carrer Ramoneda, 

52 baixos, algun projecte nou per instal·lar unes turbines de 
sortida de fums? Contempla aquest projecte modificar l’ample 
del tub de sortida que en realitat és per respirar aires?. 
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- Si aquest propietari ha presentat algun acord fet amb els veïns, 
que sembla ser que se li ha demanat des d’aquest Ajuntament. 

 
- Que pensa fer l’Ajuntament respecte a aquest problema tan llarg 

en el temps? 
 

- També sol·licitaria aquí que se’m faciliti còpia de totes les actes 
aixecades per la Guàrdia Urbana fins el dia d’avui. 

 
 Finalment dir que està clar que l’Ajuntament és l’administració més 
propera als ciutadans/es  i és l’Ajuntament qui ha de vetllar per la seva 
seguretat i pel seu benestar i no permetre que l’interès d’una persona estigui 
pel damunt dels drets i el benestar de les famílies a les que jo he visitat, i puc 
dir que aquest dissabte a les 6,30  amb l’establiment tancat, les màquines en 
marxa, en el segon pis que he visitat havia un soroll -que no es pot dir que fos 
insuportable- sí molest per la continuïtat d’aquest soroll durant hores i hores. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que les normes estableixen que si vostè vol que se li 
contesti en el Ple, ha de presentar la pregunta per escrit, la qual cosa permet 
que puguem donar resposta a tot allò que vostè plantegi, i això vol dir 
consultar expedients i mirar-se els temes. Si vostè hagués formulat la 
pregunta per escrit, tindria la resposta avui en el Ple i no sé si podrà tenir-la, 
contestant al respecte la Sra. Espinosa que si bé no la va presentar per escrit, 
sí que havia informat precisament d’això al Sr. Balmón. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que per deferència als veïns/es que estan aquí 
aquesta nit, i no per la forma en què ha presentat la pregunta el PP, estic en 
condicions d’explicar algunes coses, no totes, però sí explicar les mateixes que 
en diferents reunions que he mantingut amb els veïns i en les quals mai hem 
tingut cap inconvenient que participi la senyora Espinosa. A l’igual que a la 
senyora Espinosa, amb els tècnics municipals se’ls hi ha ensenyat tot 
l’expedient des del primer full fins l’últim, per tant, no hi ha cap situació de 
falta de transparència o de falta de capacitat per poder actuar. 
 
 Estem parlant d’uns olors produïts, en principi, per pollastres a 
l’ast, per l’activitat d’un rostidor, i també estem parlant d’uns sorolls que estan 
produïts sembla ser per unes cambres frigorífiques que hi ha en aquest local. 
 
 Com vostès comprendran, mesurar el soroll és fàcil, però captar 
l’olor és una cosa que en aquests moments és bastant difícil, i a més no hi ha 
cap tipus de normativa, sinó que algú ens indiqui amb quina normativa es pot 
tractar per abordar aquest tema. 
 
 Tot i així, amb aquestes dificultats que es van plantejar des del 
principi als veïns, aquest Ajuntament ha fet vàries actuacions les quals han 
estat fetes per escrit i en vint-i-quatre hores a disposició del Síndic de 
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Greuges, -no del Defensor del Pueblo- amb tota la documentació i totes les 
passes que hem anat fent.  
 
 Hem de deixar clar que allò que facin o diguin els particulars, o en 
els escrits entre ells, aquest Ajuntament ni entra ni surt, -com ja li he explicat 
a la Sra. Espinosa-. Nosaltres el que hem de fer és actuar com hem vingut 
actuant, i el que vam intentar la primera vegada per la via del convenciment, 
és que vàrem tenir una reunió amb els propietaris de l’activitat i se’ls va 
convèncer perquè una part de l’activitat no es realitzés. 
 
 Això que va ser un acord verbal entre les parts per intentar buscar 
una solució, es va prendre pels veïns com una primera conquesta, com que 
l’Ajuntament ja hi havia posat en ordre i en el seu lloc a aquest senyor, a 
l’igual que el tema de sanitat, perquè per aquest tema se li va tancar el local 
per “quatre cosetes”, i així es va demostrar i així ho vaig explicar als veïns, i 
després de dos dies, Sanitat va haver d’obrir l’activitat. 
 
 Independentment d’això que és el que nosaltres hem de fer 
legalment, l’Ajuntament va avançar un pas més, i veient que la situació no es 
corregia i que per part del propietari es va dir que l’acord verbal que va assolir 
amb l’Ajuntament no estava disposat a mantenir-ho, nosaltres vàrem 
començar a fer una sèrie d’inspeccions. I com a resultat d’aquelles es van 
precintar preventivament totes  allò que afectava a la realització de tot el cicle 
productiu de posar en marxa el pollastre a l’ast –per entendre’ns- i les 
escalivades i alguns altres productes que estan en la rostisseria. Ho dic perquè 
hem de parlar també d’aquests temes,  perquè baixem de nivell del gran parc 
esportiu a nivell real de la ciutat, i parlem del què parlem. 
 
 Això es va precintar, i a partir d’això, aqueix precinte –com li vaig 
explicar a la Sra. Espinosa- no és per a tota la vida, és perquè se li demana a 
l’activitat que realitzi una sèrie de mesures correctores que permetin que 
aqueixos olors que es perceben i que són sentits pels ciutadans i que nosaltres 
mai hem posat en qüestió, evidentment, es puguin deixar de percebre. 
 
 El cas és que ens han presentat fa dos dies, dues coses, el projecte 
dient que això s’ha fet i han presentat allò que és obvi, un recurs contenciós, i 
aquest recurs contenciós vol dir que si l’Ajuntament té raó, doncs cap 
problema. Si l’Ajuntament en totes les seves actuacions que fins ara ha anat 
fent i que, en principi, defensa allò que diuen els ciutadans, és possible que si 
la justícia decideix que allò que hem fet no és correcte, acabem indemnitzant a 
aquest senyor amb els diners de tots els ciutadans/es, i aquest és un risc que 
-com li he explicat a la Sra. Espinosa, estem corrent. 
 
 Tot i així com sigui que tenim fins el dia 9 d’abril per contestar, és 
cert que als veïns els rebem cada dia i els expliquem el mateix, perquè no 
podem explicar res nou. Els diem que està precintat i per saber si funciona o 
no funciona allò que ens han presentat, l’ordenança obliga a què es torni a 
posar en funcionament, com és obvi, sinó no sabem si funciona o no funciona, 
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i si no funciona, no se’n preocupi, agafarem i ho tornarem a tancar la part que 
afecta a tot el procés d’elaboració. 
 
 Malgrat això crec que els veïns s’equivoquen, i llegiré un par dels 
escrits últims, se’ns sol·licita un acta de la intervenció de la  Guàrdia Urbana 
del passat diumenge a les tres de la tarda, i diu el següent: “sol·liciten patrulla 
perquè comprovin en l’interior del seu domicili els olors procedents del rostidor 
ubicat en els baixos de la finca”, i personada la patrulla en el domicili indicat, 
no es percep cap olor de menjars i l’establiment no té cap tipus d’activitat en el 
seu interior. La trucada dels veïns evidentment no ajuda molt a defensar la 
posició dels veïns. 
 
 Una altra trucada, del dia 21 a les 8 del vespre, ordenat per la 
central es trasllada un guàrdia urbà per a controlar uns olors que segons la 
veïna del segon només afecta a l’escala i no als habitatges, i la mateixa veïna 
manifesta que aquests olors són de la rostisseria que està en la planta baixa, i 
l’agent observa que, efectivament, hi ha un petit olor, però el mateix agent no 
pot assegurar que aquest olor sigui d’aliments ni del lloc d’origen. 
Posteriorment el guàrdia es va presentar en la rostisseria, i entrà dintre del 
local i comprovà que no s’efectuava cap fregit ni rostit ni cocció i que solament 
en aquest moment s’estaven manipulant aliments totalment crus –cuixes de 
pollastre farcits de formatge-, i l’encarregat acompanya a l’agent per revisar 
tots els instruments de cocció que evidentment no es poden posar en marxa 
perquè estan precintats. 
 
 Comprenc que aquest és un tema delicat i nosaltres el que hem fet 
és seguir actuant, i ja li vaig comentar a la Sra. Espinosa que nosaltres el que 
farem és treure el precinte, veure si l’activitat compleix o no, i sinó compleix, 
òbviament actuarem. 
 
 En el tema dels sorolls, els veïns saben d’aquesta disposició de la 
Guàrdia Urbana, -com per a qualsevol veí, hi vagi, a qualsevol hora de la nit o 
del matí, i es facin les medicions oportunes. Com ja li vaig explicar a la Sra. 
Espinosa, el sonòmetre que té l’Ajuntament de Cornellà està homologat i les 
normatives que utilitzem tots els ajuntaments estan homologades i, per tant, 
aquí no hi ha cap secret. 
 
 A les altres preguntes dir que jo a la senyora aquesta, que no 
recordo el seu nom perquè evidentment no la conec, tan sols he tingut el gust 
de conèixer-la quan hem fet en el meu despatx les reunions amb la propietat, 
per tant, no mantinc cap tipus de relació. Quant al tema del projecte ja li he 
contestat i respecte de les actuacions que evidentment seguirem realitzant, és 
que nosaltres no tractarem ni hem tractat fins ara amb cap indiferència allò 
que demanen els veïns, però el que passa és que intentem explicar als veïns 
quines són les nostres responsabilitats i com funciona- ens agradi o no- la 
forma d’actuar contra qualsevol activitat, sigui aqueixa o una altra que 
ocasionin problemes als ciutadans/es. Això és el que estem fent, i 
evidentment, quan conclogui aquest expedient, -mentrestant no- de la 
resolució de tornar a aixecar el precinte, es donarà trasllat a tots els veïns com 



 68

s’ha vingut fent fins ara, i de tota la documentació que afecta a aquest 
expedient. 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i cinc minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


